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T r e t j a  s t r a n

Kdo in zakaj potrebuje dopust?
Nekateri delodajalci so v  poletn ih  m esecih 

slabe volje, ke r njihovi zaposleni koristijo 
zakonsko m ožnost letnega dopusta , ven d ar 
njihova slaba volja ni upravičena, saj lahko po 
o dd ihu  od  zaposlen ih  pričakujejo boljše 
rezultate. Strokovnjaki so že pred več desetletji 
ugotovili, da  imajo počitnice številne pozitivne 
učinke n a  ljudi.

Počitnice spodbujajo ustvarjalnost, saj se v 
času oddiha znova povežemo sami s sabo. Ker 
se dobro počutimo, smo zadovoljni sami s sabo. 
Im am o čas za vnovični pregled svojih vrednot, 
kar nas osrečuje.

Počitnice varujejo p red  psihičnim  zlomom. 
Delovno aktivni, ki si večkrat načrtno  vzamejo 
proste dni, im ajo manj m ožnosti, da  doživijo 
zlom  in  so bolj ustvarja ln i kot njihovi p reo 
brem enjeni sodelavci.

Počitnice ohranjajo zdravje. Kdor si občasno 
vzam e čas, da  si »napolni baterije«, se s tem  
bran i p red  p rekom ern im  stresom , ka r im a 
pozitiven učinek na njegovo splošno zdravje.

Počitnice u trju je jo  človeške vezi. Čas, p re 
ž ive t z d ru ž in o  in ljudm i, ki so za nas p o 
m em bni, je nep recen ljiv . V teh  o d n o sih  uži
vam o, p o leg  teg a  p a  s tem i ljudm i o h ra n 
jam o  tesn e  o d nose , k a r nas n av d aja  z o bču t
kom  v a rn o s ti, d a  v p rim e ru  težav  ne  bom o 
o sta li sam i.

Vsak torej, ne  glede na  svoj poklic, za 
kakovostno življenje potrebuje dopust oziroma 
oddih. Koliko do p u sta  kdo potrebuje, da  si 
odpočije, pa  je zelo različno. Morda je celo bolj 
pom em bno vprašan je , kakšen dopust kdo 
potrebuje, da  si odpočije. Vsak bi si m oral 
preživljanje prostega časa urediti tako, da  zanj 
predstavlja počitek.

Praksa kaže, da  se nek ateri ljudje bolj 
veselijo dopusta  kot drugi. Zakaj? Odnos do 
dopusta  je tesno povezan z zadovoljstvom pri 
delu. Če je služba nu jno  zlo in  v ir nezado
voljstva, potem  se stres h itro  kopiči in kmalu 
se pojavijo znaki u tru jenosti te r  po treba  po 
dopustu. Kdor p a v  službi uživa, se ob delovnih 
izzivih potrjuje in osebnostno raste, doživlja 
dopust kot m ožnost, d a  počne tisto, za kar mu 
sicer p rim anjkuje  časa. Podobno je tudi pri 
vrn itv i n a  delo, ki za m noge predstavlja novo 
stresno situacijo, drugi pa  komaj čakajo nove 
izzive.

In kako dopustujejo tisti, ki »ne morejo« na  
dopust? Več o tem  si lahko preberete v  tokratni 
tem i tedna. Želim vam  prijetno  branje!
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KO P R E Ž I VL J A J O  P O L E T N E  D N I  NA Š I  KMETJ E?

Nekateri ne morejo, nekateri pa niti
nočejo na dopust

Poletje je čas, ko med znanci najpogosteje slišimo pogo
vore o dopustu. »Ali ste že bili? Kje ste bili? Kdaj greste? 
Kam greste?« so vprašanja na to temo. Vendar nenehne 
podražitve zlasti goriva in hrane vse bolj vplivajo na naš 
standard in socialni položaj. In vse več družin si dopusta 
ne more privoščiti iz denarnih razlogov. Vtem  pogledu tudi 
upokojenci niso na najboljšem.

Obstajajo pa tudi poklici, ki so se
zonske narave in ne omogočajo, 
da bi si ljudje lahko privoščili dalj
šo odsotnost. Eden takih je gotovo 
poklic kmeta, predvsem živinorej
ca. V tem času pa je  najbolj inten
zivna tudi obdelava poljščin. Seve
da bi lahko našteli še vrsto pok
licev, kot je  gostinski, a smo se 
tokrat odločili pobližje pogledati 
kmečke in njim sorodne poklice. 
Izkazalo seje, da naši sogovorniki 
dopusta v klasični obliki, kot si ga 
predstavljamo, torej poležavanja 
na plaži s pivom v roki, sploh ne 
pogrešajo. Na življenje gledajo poz
itivno in so zadovoljni z malim i ra
dostmi, ki jim  jih nudi.

KAPACITETE NAMENJENE TUDI 
ČLANOM -  KMETOM

V Zgornjesavinjski kmetijski za
drugi Mozirje imajo za svoje člane 
dve p o č itn išk i h iš ic i, in s ice r v 
Čateških toplicah ter v Podčetrtku. 
V omenjenih hišicah lahko počit
nikujejo poleg članov zadruge tudi 
zaposleni in upokojenci. Kot pravi 
Blanka Plesec, ki v zadrugi skrbi 
za te zmogljivosti, se število kme
tov, ki se odloča jo  za počitnice, 
vz tra jn o  veča. Za d o p u s t se 
o d lo ča jo  z la s ti m lade  km ečke 
družine z m ajhnim i otroki pa tudi 
tiste, kjer sta pri hiši še dve gener
a c iji, da delo  med odso tn os tjo  
nemoteno teče. »Za naše kmete je 
še posebej privlačno letovanje v 
Podčetrtku, k ije  dovolj blizu, da se 
je  v primeru nuje možno hitro vrni
ti domov,« dodaja Pleščeva.

NA DOPUSTU SAMO ENKRAT 
Martin Visočnik in žena Jerca

kmetujeta v Lepi Njivi. Po domače 
se kmetija imenuje pri Bajdelnu in

obsega okoli 30 hektarjev. Martin je 
kmetijo prevzel po starših in od leta 
1986 kmetuje samostojno. Imata 
tri hčere -  dve sta srednješolki, na
jm la jša bo šla v šolo jeseni. »Do
pusta ne zmoremo niti časovno niti 
finančno. Za šolo mora biti, za dav
ke in položnice mora biti. Če še kaj 
ostane, gre v novogradnjo. Novo 
hišo gradimo zato, da bi bilo najin
im otrokom v življenju lepše,« prav 
Martin.

Na dopustu so bili samo enkrat, ko

Blanka Plesec ugotavlja, da se 
za dopustovanje odloča vsako 

leto več kmečkih, zlasti mladih 
družin (fo to : M a r ija  L e b a r )

je starejša hčerka zbolela inje počit
nice na morju priporočila zdravnica. 
Pa še takrat so se že po treh dneh 
vrnili domov, saj jih je skrbelo, kako 
gre gospodarstvo. »Tudi hčerke ne 
silijo na dopust, saj vedo, kakšna je 
situacija. Koso bile še v osnovni šoli, 
so kdaj za kak dan odšle k sorod
nikom, sicer pa so rade doma in

veliko pomagajo pri delu tako na 
kmetiji kot v gospodinjstvu,« pravi 
Jerca Visočnik in nadaljuje: »Jaz 
sama bi se na dopustu verjetno 
počutila zelo nelagodno, ne bi se 
znala sprostiti, ker sem navajena 
vedno delati.« Martin še doda, da se 
v prostem  času ukvarja  z rez
barstvom. Ima pa tudi čebele, ki 
ravno v tem času zahtevajo največ 
pozornosti in dela.

ŽE 37 LET VOZI MLEKO
Antona Breznika po domače Mik

lavca iz Strmca pod Raduho ljudje 
v Lučah in okolici dobro poznajo. Na 
cesti ga namreč videvajo vsak dan 
že celih 37 let, ko na odkupno mes
to v Luče vozi mleko. V Strmec so se 
iz Dupelj preselili leta 1960, ko je  
mama po sorodnikih dobila Mik
lavčevo kmetijo. Z oddajo mleka je 
leta 1968 začel že Antonov oče, ki 
je  več let kar z ročnim  vozičkom 
prevažal mleko -  na začetku le po 
pet litrov dnevno.

Anton je  leta 1971 kupil traktor in 
z njim vsak dan vozil mleko v dolino 
kar celih 15 let. Traktor ni imel ka
bine, tako da ga je v slabem vre
menu dodobra premrazilo. Pozimi

je  na tra k to r spreda j nam estil 
snežni plug in si sproti plužil cesto. 
Leta 1980, ko so njegovi otroci 
pričeli hoditi v šolo, je  kupil kombi 
in z n jim  v Luče vozil m leko in 
otroke.

Za skupni odhod na dopust so se 
odločili le enkrat, ko so bili otroci še 
šolarji. Za en teden so odšli na mor
je, pozneje so otroci odhajali na 
počitn ice s starim i starši. Anton 
pravi, da z ženo dopusta niti ne 
pogrešata. Rada imata svojo zeml
jo  in svoje delo, zato jim a ni težko. 
Sedaj imata na kmetiji tudi nasled
nike, posvetiti pa se nameravajo tudi 
turistični dejavnosti.

»Že vsa ta leta vstajam zgodaj, da 
opravim potrebno delu v hlevu, še 
preden odpeljem mleko v dolino. 
Trenutno imamo dvajset krav, od 
tega 13 m olzn ic. Sedem ju n ic  
pasemo na planini Pašne skupnos
ti Raduha -  Javorje. Poleg svojega 
vozim na odkup tudi mleko ostalih 
kmetov. Trenutno jih je dvajset, odd-

dopusta niti ne pogrešata. Rada 
imata svojo zemljo in svoje 

delo, zato jima ni težko
(fo to : M a r ija  L e b a r )

orno pa okoli 3 .000 litrov mleka. 
Vsakodnevna vožnja v Luče se mi 
vsa ta leta ni zdela pretežka, čeprav 
so bile pri tem seveda tudi težave. 
Mleko bom vozil še naprej, saj bi zelo 
pogrešal vsakodnevni stik in pogo
vore ob ju tran ji kavici z znanci v 
Lučah. Če človek na življenje gleda 
z optimizmom, gre vse veliko lažje,« 
pravi naš sogovornik.
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T e m a  t e d n a________________y

»Le na kateri dopustniški destinaciji bi našel tako neokrnjeno 
naravo, kot je na Golteh, in kje bi se lahko počutil bolje?« se 

sprašuje pastir Franc Urbanc (foto: Marija Lebar)

PASTIRJA NA STARIH STANIH
Na Starih stanih na Golteh pasejo 

živino člani istoimenske pašne 
skupnosti z Ljubnega. Tam že šest 
let skrbita za njihovo živino Franc in 
Mira Urbanc iz Florjana pri Šoštan
ju. Prej sta dve leti pasla na drugi 
strani Golt, torej imata osemletni 
pastirski staž. Na planino prideta 
nekje konec maja in jo zapustita 
proti koncu oktobra, pač odvisno od 
vremenskih razmer. Pastirska hišica 
jima je tako prirasla k srcu, da jo

obiskujeta tudi v preostalem letnem 
času in skrbita, da je vse v redu.

Franc je bil pred tem rudar, žena 
pa je delala v Elkroju in sta redno 
hodila na dopuste. Pravita, da tega 
sedaj sploh ne pogrešata. Za Fran
ca je razlika med temnimi jaški ve
lenjskega rudnika in zelenimi paš
niki, kjer je zdaj, nepopisna.

»Kje bi lahko bil lepši dopust, kot 
tukaj, kjer sva zdaj? Kje bi lahko bil 
lepši razgled? Ni lepšega kot vstati, 
ko se svita in pogledati vrhove s son

cem obsijane Ojstrice na nasprotni 
strani! Vstajava, ko se svita in greva 
spat, ko se stemni. Ure ne potrebu
jeva. Jaz vsako jutro obhodim paš
nike in pogledam, kako je z živino. 
Žena pa doma postori gospodinjs
ka dela. Po potrebi gospodinji tudi 
članom pašne skupnosti, če na 
planini opravljajo kakšno delo.

Tudi osamljenosti ne čutiva, saj se 
tukaj radi ustavljajo izletniki in pla
ninci, obiskujejo pa naju tudi znan
ci. Med počitnicami pridejo k nama 
vnuki. Eden od njih seje, odkar hodi 
počitnikovat k nama, znebil nadle

žne astme, za kar je gotovo zaslu
žen tudi zdrav zrak.

Če nama čas dopušča, za pri
jatelje narediva »katurovc« in si na- 
bereva rožic za čaj ter zdravilna 
zelišča in gozdne sadeže za last
no uporabo. Tudi to nama je neke 
vrste konjiček. Seveda vedno ne 
gre brez zapetljajev. Ravno minuli 
teden je strela udarila v smreko in 
pri tem ubila kravo. A svojega se
danjega življenja ne bi zamenjal, 
saj je vsak dan na planini, kot bi bil 
na dopustu.«

Marija Lebar

Martin Visočnik: »Dopusta ne zmoremo niti časovno niti finančno!«
(foto: Marija Lebar)

Naša anketa
Gredo na dopust tudi kmetje?

Poletje je čas dopustov. Mnogi ga bomo izkoristili na različne načine 
in tako napolnili svoje baterije za delo. Dopustniki se bodo podali v 
gore, na morje ali celo v tujino za kak teden ali več. Kdo bo kje in ko
liko časa »lenaril«, je seveda odvisno tudi od debeline njegove denar
nice. Kaj pa kmetje, si tudi oni lahko privoščijo večdnevno odsotnost 
glede na debelino svojih denarnic in naravo svojega dela?

Terezija Pahovnik, Krnica
Koliko časa si kmet lahko vzame za svoj oddih, 

je odvisno predvsem od panoge, s katero se ukvar
ja. Pri nas se ukvarjamo predvsem z živinorejo, 
kmetijstvom in gozdarstvom. V hlevu imamo 
molznice, ki terjajo vsakodnevno molžo dvakrat na 
dan, mleko pa seveda tudi oddajamo. Če krava ni 
dobro pomolžena ob določenem času, kaj hitro 

zboli. Živali so namreč navajene na človeka, ki se z njimi ukvarja celo leto, 
zato je skoraj nemogoče najti za nekajdnevno delo odgovornega tujega 
človeka, da bi ga živali sprejele tako kot domače ljudi. Prav zato si ne 
moremo privoščiti večdnevnega oddiha. Se pa pogosto podamo na eno
dnevne izlete v gore in te intenzivneje izkoristimo. Edini večdnevni oddih 
sva si z možem privoščila pred leti, ko sta bila tašča in tast mlajša in sta 
lahko poprijela za vsa kmečka dela.

Janko Podkrižnik, Radmirje
Tam, kjer imajo gospodarji tudi svoje starše, se 

da vse delo na kmetiji tako organizirati, da si po
tem lahko privoščiš kak dan oddiha. Tudi sami smo 
se do sedaj vsako leto podali na enotedenske počit
nice, včasih v planine, toplice ali na morje. Odvis
no, kakor je naneslo. A sem bil potem pogosto z

mislimi doma in tuhtal, kaj vse se tam dogaja. Če bi doma pustil kak stroj 
in zaklenil hišo, bi lažje »izklopil« vse, tako pa so ostale žive stvari, pri ka
terih ne moreš vnaprej predvideti, kaj se bo zgodilo. Na dopust se nikoli 
nisem mogel podati z denarjem, ki bi mi ga prinesla kmetijska dejavnost, 
temveč moja dopolnilna sečnja in spravilo lesa. Od sredstev iz te dejavnosti 
moram pogosto kupiti tudi krmila za živino.

Marjana Rihter, Delce
Ko sem prišla v Zgornjo Savinjsko dolino, so bili 

moževi starši pri močeh, da bi lahko poprijeli za 
delo, če bi se mi odpravili na dopust. Vendar tedaj 
ni bilo finančnih možnosti. Da bi kmetija 
»preživela«, je mož vseskozi hodil v službo, jaz po 
sem kmetovala. Z njegovo plačo in bornim dohod
kom smo obnavljali domačijo, kupovali stroje, zato 

smo se na dopust podali le enkrat, ko sta bila otroka majhna. Pozneje pa 
bi se zaradi denarja lahko podali na oddih, a ni bilo tiste delovne sile, ki bi 
nam bila v pomoč v hlevu pri živini. Živimo namreč v takem kraju, kjer vsi 
kmetujejo in sosed ne more delati tudi v tvojem hlevu. Tisti pa, kije v službi, 
je tako obremenjen s svojim »šihtom«, da ne more zelo zgodaj v hlev, po
tem pa še oditi na delo.

Jože Bider, Dol-Suha
Sedaj sem že v pokoju in si lahko dopust 

privoščim kadar koli. A dokler niso otroci toliko 
zrasli, da sva jim lahko za kak dan prepustila kme
tovanje, si dopusta nisva mogla privoščiti. Živino 
namreč lahko zaupaš le domačim rokam, tujca 
živali niso vajene. Hodila sva na morje, zadnje 
čase pa se podajava le v toplice, pa še to v 
»delovnem tednu« ob radgonskem kmetijskem sejmu. Sedaj doma 
kmetuje sin in kadar se z družino poda na dopust, za delo poprimeva 
midva z ženo.

Pripravila in fotografirala: Marija Sukalo
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O B Č I N A  LUČE

Jeseni še en oddelek 
vrt<a

O B Č I N S K I  S VET  R E Č I C A  OB S A V I N J I

Pridružitev lokalni 
akcijski skupini

Rečiški svetniki so sklenili, da se bo njihova občina pridružila lokalni 
akcijski skupini (LAS). Na 17. redni seji so obravnavali tudi predlog za 
imenovanje predstavnika v Svet Javnega vzgojno-izobraževalnega 
zavoda Mozirje.

O nameravani ustanovitvi društ
va LAS za Zgornjo Savinjsko dolino 
je svetnike seznanila direktorica 
zavoda Savinja Terezija Mavrič. 
Razložila je vsebino in pomen 
tega lokalnega javno-zasebnega 
partnerstva, ki ima nalogo, da 
pripravi in izvede svojo lokalno 
razvojno strategijo ter sprejme 
odločitve o razdelitvi in upravljan
ju za to namenjenih sredstev. Svet
niki so sklenili, da se občina Reči
ca pridruži omenjenemu društvu.

Občini Mozirje in Rečica ob Savin
ji sta v aprilu na osnovi dogovora o

ureditvi medsebojnih premoženjsko 
pravnih razmerij ustanovili Javni 
vzgojno-izobraževalni zavod Mozir
je. V skladu s sprejetim dogovorom 
zavod vodi svet, ki je sestavljen iz 
treh predstavnikov občin, torej us
tanoviteljic, treh predstavnikov de
lavcev šole in vrtca ter treh pred
stavnikov staršev.

Rečiški svetniki so v svet zavoda 
imenovali Milana Cajnerja. Obrav
navali pa so še vlogo za odkup 
občinskega zemljišča v katastrski 
občini Šentjanž.

Marija Lebar

Osnovna šola Luče je v maju zak
ljučila razpis za vpis otrok v vrtce. Na 
podlagi prijav seje pokazalo, da žel
ijo starši v vrtce vpisati za cel odd
elek več otrok kot lani. Skupnoje bilo 
okoli petdeset prijav.

Na občini menijo, da je tolikšen vpis 
med drugim tudi posledica novele 
Zakona o vrtcih, ki omogoča, da ima 
vsak drugi in naslednji otrok družine 
brezplačen vrtec. Na tamkajšnji os
novni šoli je bil že v lanskem letu odprt 
dodaten oddelek vrtca, tako sedaj de
lujeta dva. Glede na letošnje želje 
staršev bo potreben še en oddelek.

Dodatni oddelek pomeni za obči
no precejšen finančni zalogaj, ki v 
proračunu ni bil predviden. Gre pred
vsem za sredstva za zaposlene, saj 
bo potrebno zaposliti vzgojiteljico in

njeno pomočnico, denar pa bo 
potreben tudi za opremo vrtca. Za 
namene novega oddelka bodo do 
jeseni prenovili sedanji drugi razred, 
prostore za potrebe osnovne šole pa 
zagotovili v starem delu stavbe.

Tako so na 10. seji sklenili lučki svet
niki, ki so se seznanili še s potekom 
letošnjih investicij vobčini. Med drugim 
so obravnavali ureditev prireditvenega 
prostora na Hočevarjevi njivi, za kar je 
občina že odkupila ustrezno zem
ljišče, odkupili pa so že tudi nekaj par
cel na Prodih. Za prireditveni prostorje 
izdelan idejni projekt, do občinskega 
praznika pa načrtujejo izvedbo nove 
trase uvozne ceste na Hočevarjevo 
njivo in izgradnjo utrjenega prireditven
ega prostora, kjer bo stal šotor.

Marija Lebar

Z A V O D  ZA Z D R A V S T V E N O  V A R S T V O  CELJE

Priporočila za varno kopanje na bazenih
Na območju Celjske regije je  v 20  kopališčih na voljo več kot sto ba

zenov, ki so s pričetkom poletnih počitnic postali množično obiskani. 
Na Zavodu za zdravstveno varstvo Celje zato opozarjajo na previdnost 
pri kopanju in na ključna priporočila, ki jih moramo kot kopalci poznati 
ter upoštevati. Zlasti moramo biti pozorni na zagotavljanje lastne var
nosti in varnosti otrok, na kopališki bonton, skrb za osebno higieno ter 
ustrezno zaščito pred nevarnimi vplivi sonca.

»Vzdrževanje osebne higiene je 
izredno pomembno. Na ta način 
prispevamo k večji čistoči kopalne 
vode in zmanjšamo možnosti za 
nastanek okužb. Še preden odi
demo na kopališče, si telo dobro 
umijemo in tako odstranimo s kože 
številne mikrobe, znoj, izločke lojnic

in propadle celice kožne povrhn
jice. Ko pa smo že na kopališču, vs
topamo v čisti del kopališča preko 
higienske bariere in se vsakič pred 
vstopom v bazen oprhamo. Na ko
pališčih vselej uporabljamo stran
išča -  teh naj nikoli ne nadomesti 
kopalna voda. Na kopališki bonton

IŠČEM O  T E !
Z n a š  o p a z o v a t i  s v o jo  
o k o l ic o ?  S i z a n e s l j iv ( a )  in  
o d g o v o r ( e n /a ) ?

S e  ž e l iš  p r e iz k u s i t i  v  
n o v in a r s k e m  d e lu ?

Uredništvo Savinjskih novic 
te vabi k sodelovanju.

Piši nam na
urednistvo@saviniske.com 

§ I  ali nas pokliči na 83-90-790.

pa z lastnim zgledom in pogovo
rom navajamo tudi otroke,« pou
darja specialistka higiene Simona 
Uršič s celjskega zavoda za 
zdravstveno varstvo.

Da bi se na kopališčih izognili 
nezgodam in poškodbam, je po
trebno upoštevati kopališki red.

Skakanje v vodo in potapljanje nis
ta priporočljiva, vodna igrala, še 
posebej tobogane, pa je treba up
orabljati pazljivo in po navodilih.

Za varno kopanje in zdravje ko
palcev mora biti bazenska voda 
ustrezna ter vskladu s pravilnikom 
o minimalnih in higienskih ter dru
gih zahtevah za kopalne vode. Na 
Zavodu za zdravstveno varstvo 
Celje zato tudi letos izvajajo nadzor 
nad kakovostjo kopalnih voda v ba
zenskih kopališčih Celjske regije. V

prvi polovici leta so izvajali kontro
lo večinoma v zaprtih kopališčih. 
Opravljene analize so pokazale 
manjša odstopanja od pripo
ročenih vrednosti, a ne toliko, da bi 
bila voda nevarna za zdravje. Za 
odprta kopališča, ki so začela veči
noma obratovati v zadnjih tednih,

na zavodu razpolagajo šele z del
nimi rezultati analize bazenske 
vode.

Na Celjskem omogočajo varno 
kopanje le bazeni. Pogosta divja 
kopališča ob jezerih ali Savinji 
namreč niso urejena kot naravna 
kopališča, saj nimajo upravljavca 
in zagotovljene varnosti ter moni- 
toringa kakovosti kopalnih voda, 
zato jih kopalci uporabljajo na last
no odgovornost.
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Na Zavodu za zdravstveno varstvo Celje še posebej 
poudarjajo pomen zaščite pred nevarnimi vplivi sonca. 
Otrok ne izpostavljajmo soncu in tudi za odrasle je pri
poročljivo, da se v času največje moči sonca zadržujejo 
v senci ter zaščitijo z obleko in pokrivalom. Soncu naj 
se ne bi izpostavljali od 10. do 16. ure, kreme za sončen
je pa naj imajo zaščitni faktor 15 ali več.



Z G O R N J E S A V I N J S K A  K M E T I J S K A  Z A D R U G A  M O Z I R J E

Čisti dobiček ostaja nerazporejen

V Zadrugi Mozirje so ugotovili, da je vrednost nepremičnin, s 
katerimi upravljajo, precej večja od dotedanje (foto: EM S)

Člani Zgornjesavinjske kmetijske 
zadruge Mozirje so se konec junija 
zbrali na občnem zboru, kjer jim je bilo 
predstavljeno letno poročilo o 
poslovanju za leto 2007. Rezultati 
poslovanja so zadovoljivi, sajje zadru
ga ustvarila nekaj čistega dobička.

Potem koje o poslovanju v pretek
lem letu in o lanskih usmeritvah 
članom spregovoril direktor Andrej 
Presečnik, je finančni rezultat 
obrazložil računovodja Franc Miklavc. 
Skupne realizacije je bilo za 23 mili
jonov evrov. Čisti dobiček v znesku 
22.262 evrov ostane nerazporejen. V 
skladu z 19. členom pravil pa so se za 
šest odstotkov prevrednotile oziroma 
povečale vrednosti članskih deležev. 
Na dan 31.12.2007je bila višina član
skega deleža 545,25 evra.

Poročala sta tudi predsednik nad
zornega odbora Stanko Zagožen in 
predsednik upravnega odbora 
Rafko Kerznar.Tajevsvojem poroči
lu med drugim povedal, da so spre

jeli večletni program ukrepov za 
zmanjšanje terjatev. Potem progra
mu je zadruga opravila cenitve 
vsega nepremičnega premoženja. 
Ugotovili so, da je vrednost ne
premičnin, s katerimi upravlja zadru
ga, precej večja od dotedanje. Zato

je »krvna slika« zadruge boljša, kot 
so kazale dosedanje bilance. Cen
itve so omogočile realnejši prikaz 
dejanskega premoženja in poslov
nega položaja zadruge.

Po Kerznarjevem mnenju je bilo 
dogajanje na trgu s kmetijskimi

pridelki v letu 2007 zelo živahno, še 
posebej to velja za mleko. Zadruga 
je v začetku leta prešla na dvodnev
ni odkup mleka, kjer je bilo značilno 
hitro spreminjanje cen mleka v dru
gi polovici leta.

»Ocenjujem, da je bilo poslovno 
leto 2007 za zadrugo leto, v kater
em nam je uspelo prebroditi najtežje 
obdobje v njeni skoraj petdesetletni 
zgodovini. Uspeli smo oblikovati 
smernice nadaljnje poti razvoja in 
izpostavili ključne potrebne spre
membe,« je zaključil Kerznar.

Na občnem zboru so sprejeli tudi 
sklep o oblikovanju rizičnega sklada 
proizvajalcev mleka. Na podlagi iz
kušenj škodnih dogodkov v zvezi s 
prisotnostjo zaviralnih snovi v mleku 
so oblikovali pravilnik. Sklad oblikuje
jo proizvajalci mleka izključno za 
namen solidarnostnega pokrivanja 
škode ob prisotnosti zaviralnih snovi 
na rampi mlekarne.

Marija Lebar

N A C I O N A L N I  V E T E R I N A R S K I  I N Š T I T U T  ( N V I )

Na voljo brezplačno zdravilo 
za zatiranje varoje

Strokovnjaki N acionalnega veterinarskega inštituta (N V I) za 
zdravstveno varstvo čebel so pričeli z brezplačnim razdeljevanjem  
zdravila bayvarol za zatiranje varoje. Bayvarol bodo čebelarjem na ter
enu razdeljevali od 9. do 24. julija, po tem datumu pa bodo čebelarji 
zdravilo lahko dvignili na sedežu ali enotah veterinarskega inštituta.

Namen in potek akcije razdelje
vanja zdravila za zatiranje varoj pri 
čebelah sta minuli teden na novinar
ski konferenci predstavili generalna 
direktorica Veterinarske uprave RS 
(VURS) dr. Vida Čadonič Špelič ter 
predstojnica Nacionalnega veteri
narskega inštituta dr. Jelka Za
bavnik Piano. Vrednost programa 
brezplačnega razdeljevanja zdravi
la bayvarol je 445.000 evrov, akcijo 
pa kot ukrep pomoči čebelarjem fi
nancira ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano. Zdravilo bo 
namenjeno za tretiranje 166.000 
čebeljih družin, akcija poletnega 
zatiranja varoj pa se mora zaključiti 
do 15. avgusta, so povedali na novi
narski konferenci.

Čadonič Špeličeva poziva čebelar
je, naj se izvajanja enotnega progra

ma zatiranja varoje lotijo z vso res
nostjo. Strokovnjaki veterinarskega 
inštituta jim bodo zdravilo izdajali na 
osnovi seznama čebelarjev, ki so ga 
pripravila čebelarska društva. Poleg 
zdravila bo čebelar prejel tudi na

vodilo o uporabi, s svojim podpisom 
pa potrdil prejem zdravila. Po bese
dah veterinarja Boruta Preinfalkaje 
bayvarol za čebele in čebelarja 
dokaj prijazen, mora pa biti pravilno 
uporabljen.

Čebelarji bodo morali voditi tudi 
evidenco zatiranja varoj, sledljivost 
uporabe pa bodo spremljali preko 
dnevnika veterinarskih posegov, 
kamor bodo vpisali datum vstavitve 
zdravila v čebeljo družino. V času

zdravljenja bodo morali spremljati 
tudi učinkovitost zdravila s štetjem 
varoj in vodenjem evidence o odpadu 
varoj, je še povedala Zabavnik Piano. 
Po končanem zdravljenju bo VURS 
začel s kontrolami na terenu. Ekološki 
čebelarji, ki niso zavezani k uporabi 
zdravila, so opozorili, da bi bilo treba 
v prihodnje poiskati rešitev tudi za 
tiste, ki čebel ne želijo ali ne smejo 
zdraviti s kemičnimi sredsM
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Razpored izdajanja sredstva bayvarol za zatiranje varoj pri čebeljih družinah 
lastnikom čebel. Regionalna enota NVI -  Celje

Datum CD ura
14. julij 2008 Ljubno ob Savinji 8.00
14. julij 2008 Luče 11.00
4. julij 2008 Solčava 14.00
17. julij 2008 Mozirje 8.00
17. julij 2008 Rečica ob Savinji 12.00
18. julij 2008 Kokarje 8.00
18. julij 2008 Gornji Grad 12.00
26. julij do 8. avgust po tel. dogovoru 7.00-15.00

lokacija
Pri Jamniku J„ Za Ljubnico 3, Ljubno ob Savinji 
Luče, na trgu
Solčava, pri Stanislavu Ošepu
Pri Ivanu Čoparju, Loke 44a, Mozirje
Pri Ivanu Čoparju, Loke 44a, Mozirje
Nazarje, gostišče Vrbovec
Gornji Grad, gostišče Pri Jošku
Enota NVI Celje, Trnoveljska c. 1, Celje (tel.03541 9336)

0
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VELENJE

Podpisan sporazum za zagotovitev študija glasbe
Rektor mariborske univerze dr. Ivan 

Rozman in župan Mestne občine 
Velenje Srečko Meh sta junija podpis
ala sporazum o nadaljnjih aktivnos
tih za ustanovitevfakultete za glasbo 
vVelenju terza zagotovitev finančnih 
virov za potrebne materialne pogoje. 
Po besedah Ivana Rozmana je real
no pričakovati, da bi se prvi študentje 
glasbe lahko vpisali na velenjsko 
glasbeno fakulteto v študijskem letu 
2010/ 2011.

Univerza v Mariboru je imenovala 
za vodjo ekspertne skupine 
priznanega slovenskega pedagoga 
in skladatelja Slavka Šuklarja za 
izdelavo elaborata investicij, organ
iziranosti, opreme in kadrov. Štu
dente bodo pritegnili zznanimi ped
agogi s tega področja, tako naj bi

Sporazum o zagotavljanju pogojev za pričetek delovanja 
glasbo v Velenju sta podpisala rektor Univerze v Mariboru dr. Ivan 

Rozman (levo) in župan MO Velenje Srečko Meh
(foto: Jože Miklavc)

fakulteta postala evropska in ne le 
štajerska.

Direktorica Regijskega študijskega 
središča v Celju Katja Esih je ob tem 
povedala, da je na tem področju 
občutno pomanjkanje učiteljev 
glasbe. Poleg tega pa tja do 50 
odstotkov maturantov umetniških 
gimnazij glasbene smeri ne more nad
aljevati študija glasbe na Akademiji za 
glasbo Univerze v Ljubljani zaradi 
omejitev vpisa. Tako želijo v Velenju 
omogočiti študij petja, dirigiranja, in
štrumentov in magistrski študij. 
Pričetek delovanja nove glasbene 
fakultete ima velik pomen tudi za dija
ke in bodoče študente iz Zgornje Sav
injske doline, kjerže petnajst let uspeš
no deluje Glasbena šola Nazarje.

Jože Miklavc

N O V A  G E N E R A C I J A  SLS

Humanitarno zabavna prireditev uspela tudi v
finančnem smislu

no gesto. Mozirska ravnateljica An
dreja Hramec pa je dodala: »Morda 
res ne bomo našli najpotrebnejših, 
vsekakor pa bodo pomoč dobili 
potrebni otroci!«

Poslanec Jakob Presečnik je pov
edal, da dogodek ni bil obarvan 
politično. »Mladi in ženske so tokrat 
ostalim članom nastavili ogledalo in 
dali spodbudo za podobne ak
tivnosti.« Predsednica zgornjesavin- 
jske Ženske zveze Mateja Brleč 
Suhodolnik pa je predlagala, da 
postane dobrodelna prireditev tradi
cionalna.

Marija Lebar

tiste najpotrebnejše. Ti ponavadi 
prvi plačajo položnice in njihovi star
ši menijo, da bodo nekako že zmo
gli. Verjemite, da bomo denar na
mensko in koristno porabili,« je de
jala šolska svetovalna delavka na 
ljubenski osnovni šoli Sahar Povh. 
Njenemu mnenju so se pridružile 
vse predstavnice šol, ki so v imenu 
otrok izrazile zahvalo za človekoljub-

Ravnateljice in predstavnice 
zgornjesavinjskih šol so bile 
presenečene in zadovoljne s 
prejetimi simboličnimi čeki
(foto: Marija Lebar)

Člani Nove generacije -  podmlad
ka pri Slovenski ljudski stranki (SLS) 
so v ponedeljek, 30. junija, na 
skromni prireditvi v restavraciji Gaj 
v Mozirju ravnateljicam oziroma 
predstavnicam zgornjesavinjskih 
osnovnih šol izročili simbolične 
čeke. Denar, ki so ga zbrali na do
brodelni prireditvi, so že nakazali na 
transakcijske račune šol.

Kot je povedala Mojca Presečnik, 
je humanitarno zabavna prireditev 
v Mozirju potekala 22. junija. Pri 
pripravi dobitkov za srečelov so 
sodelovali številni darovalci in spon

zorji, še posebej so se izkazala 
posamezna društva kmečkih žena 
iz doline, ki so zbrala tudi precej 
gotovine. Po obračunu stroškov je 
ostalo 3.000 evrov, ki sojih name
nili v šolske sklade za pomoč 
otrokom iz socialno šibkejših družin 
pri izvajanju šole v naravi in 
posameznih obšolskih dejavnosti. 
Znesek so razdelili na vseh šest šol, 
tako daje vsaka dobila po 500 ev
rov.

»Ta znesek je za nas visok in bo 
pomembno povečal naše šolske 
sklade. Včasih je težko prepoznati

z udeleženci p o le tn e  pevske  delavn iceV E Č E R  
M J U Z 1 K A L O V

N astopajo :
K lavdija T m ovšek, Jelka Kralj, Janja Kobale, M ojca Bitenc, 

A lja Brance, Laura M aze, Urška Jurgec, K atja A nderlič, M artina 
M arolt, Suzana Kolšek, Anžej Gračner, Luka Juteršek, Ivan 

Vrhovski, U roš Jurgec, M atic N areks

Glasbena šola Nazarje 
Nedelja, 13. ju lija  2008, 

ob 19.30 uri

M e n to rji:
B oštjan Korošec 

Ž eljka Predojevič 
Sim on Dvoršak 
A ndreja Vahen 

A nka Rener



E N A J S T I  R E G I J S K I  P O S V E T  R A Č U N S K E G A  S O D I Š Č A  V  VE L EN JU

Naloga računskega sodišča je tudi 
preventivno delovanje

Posvet za 33 občin širše savinjske regije je 
računsko sodišče organiziralo skupaj z Mestno 
občino Velenje. Namen tovrstnih srečanj je pred
vsem preventivne narave. Sodišče želi občine 
opozoriti na nekatere pogostejše napake, je pov
edal predsednik dr. Igor Šoltes.

Napake, ki jih revizorji pri pregledu delovanja 
občin pogosteje opažajo, večinoma izvirajo iz 
nepoznavanja predpisovali napačnega razume
vanja le-teh. Kot takšne je dr. Šoltes izpostavil 
podpis pogodbe brez ustrezne pravne podlage ali 
izvedenega postopka. Določene težave se pojav
ljajo tudi pri tekočih investicijskih odhodkih, pred
vsem s področja javnih naročil, je še dodal.

Gostitelj Srečko Meh je poudaril, da je pomem
bno, da računsko sodišče opravlja tudi preventivno 
vlogo in da lokalne skupnosti opozarja zlasti na to,

kako zagotoviti preglednost in zakonito porabo 
javnega denarja. Župani so največ opozoril in konk
retnih vprašanj namenili prezapletenim javnim 
naročilom za vzdrževanje lokalnega cestnega 
omrežja. Pri tem so postavili tudi nekaj čisto konk
retnih vprašanj, s katerimi se vsakodnevno sreču
jejo, in so ali pa še bodo dobili želene odgovore.

Posveta so se udeležili tudi nekateri župani in 
predstavniki občinskih uprav iz Zgornje Savinjske 
doline, med njimi tudi lučki župan Ciril Rose. Ces
tna problematika je v Lučah še posebej prisotna, 
saj imajo kar 140 km občinskih cest.

Marija Lebar

Predsednik računskega sodišča dr. Igor Šoltes 
je povedal, da želi sodišče občine opozoriti na 
nekatere pogostejše napake (foto: EM S)
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lesarstvo potrebuje razvojni preboj
V Nazarjah je v sklopu letošnjega Lesarskega 

praznika v četrtek, 3. julija, potekala 2. razvojna 
konferenca lesarjev Slovenije, katere osnovni na
men je opozoriti na probleme lesno predelovalne 
panoge in s predlaganimi rešitvami ter ukrepi ure
sničiti njene razvojne priložnosti na regionalni in 
državni ravni. Za razliko od lani, ko seje konference 
udeležil minister za okolje in prostor Janez Podob
nik, letos tako visokih gostov ni bilo, je pa bila zato 
razprava toliko bolj dinamična in konkretna, s pou
darkom na zaščiti lesa kot naravnega bogastva, 
odnosu javnosti do lesarske panoge in znanju ter 
kadrih kot ključnih pogojih za nadaljnji razvoj.

Znanje je  ključnega pomena za razvoj 
vsake panoge. Področje izobraževanja za 
lesarske poklice je potrebno urediti tako za 
obstoječi kader kot za mlade potencialne 
kadre, pri čem er je  treba izobraževanje 
približati v lokalno oziroma regionalno 
okolje. Zanimanje mladih za lesarske pok
lice je treba povečati s promocijo panoge 
in štipendiranjem.

Po uvodnem pozdravu nazorskega župana Iva
na Purnata in iztočnici direktorice Savinjskošaleške 
območne razvojne agencije Jasne Klepec, kako bi 
lahko skupaj spremenili odnos javnosti do lesno 
predelovalne panoge, je o lesu kottrajnostni surovi
ni, s katero je treba ravnati sonaravno, spregovoril 
župan občine Solčava Alojz Lipnik. Sledil je referat 
direktorja Združenja lesne in pohišlvene industrije pri 
Gospodarski zbornici Slovenije Igorja Milavca z 
naslovom Lesarstvo - razvojno zanimiva panoga z

lastno surovino, ki potrebuje razvojno tehnološki 
preboj. O rešitvah za izboljšanje konkurenčnosti les
no predelovalnih podjetij sta kritično, a konstruktivno 
razmišljala direktor Gorenja Notranje opreme Gregor 
Verbič in direktor ter lastnik Melu mizarstva iz Luč 
Alojz Selišnik. Niz referatovje sklenila Jasna Klepec 
z informacijo o umestitvi izobraževalnega programa 
mizar v SAŠA regijo.

V razpravi so bili udeleženci konference enot
nega mnenja v oceni, daje tovrstno srečanje le
sarjev primeren pristop za promocijo lesarske 
panoge, vendar je treba prihodnjič zagotoviti tudi 
udeležbo ministrstva za gospodarstvo in ostalih 
resornih ministrstev. V Sloveniji je lesarska pa
noga neupravičeno zapostavljena in v državnih 
razvojnih dokumentih nima pravega poslanstva. 
V zadnjem času prihaja do nerazumne porabe 
lesa za energetske potrebe in tudi do nekontro
liranega izvoza lesne surovine, kar je treba nemu
doma zaustaviti, saj les ni primarni energent. 
Smiselno je, da se sežiga le lesna biomasa, ki ni 
primerna za nadaljnjo predelavo.

Slovenski lesarji zahtevajo od države, da njihovo 
panogo (znova) uvrsti med perspektivne in ji s 
tem omogoči dostop do razvojnih sredstev in ola
jšav. Vlada mora odigrati svojo vlogo pri določan
ju prioritet in možnosti pridobivanja razvojnih 
spodbud ter pri zagotavljanju konkurenčnih pogo
jev za poslovanje, vključno z delovnopravno za
konodajo, in korektnim oziroma življenjskim izva
janjem okoljske ter ostale zakonodaje.

Združenje lesne in pohištvene industrije pri GZS 
je pristopilo k izdelavi panožne bele knjige, ki naj 
bi bila izdelana do konca leta. Izhodišče zanjo je

Direktor Združenja lesne in pohištvene 
industrije Igor Milavec je predstavil 

lesarstvo kot razvojno zanimivo panogo z 
lastno surovino (foto: Ciril M. Sem)

ugotovitev, da lahko Slovenija kot ena izmed na
jbolj gozdnatih držav v Evropi postane tudi ena 
izmed vodilnih držav na področju lesarstva, ven
dar za to potrebuje razvojno tehnološki preboj. 
Podjetja sama so sposobna zagotoviti zgolj 
polovico potrebnih razvojnih sredstev, zato so 
nujno potrebne razvojne spodbude države, pred
vsem za tehnološko opremo, raziskave in razvoj, 
izobraževanje ter usposabljanje, razvoj blagovnih 
znamk in povečanje njihove prepoznavnosti.

Franci Kotnik
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Likovna dela in bogata zgodovina naših prednikov
Člani rečiškega turističnega društva so z otvoritvijo razstav likovnih 

del Mojce Semprimožnik in osnovnošolcev ter narodopisne Žehta, ki 
so jo dopolnile z ročnimi deli rečiške vezilje, zadnjo junijsko nedeljo 
nadaljevali s sklopom prireditev v okviru 29. turistične prireditve Od 
lipe do prangerja. Razstave je odprl župan občine Rečica ob Savinji 
Vinko Jeraj.

LIKOVNA DELA MOJCE 
SEMPRIMOŽNIK IZ GORNJEGA 

GRADA
Likovnico iz Gornjega Grada in 

članico Društva likovnih ustvarjal
cev Gal Mojco Semprimožnik je ob 
kulturnem programu harmonikarja

nazorske glasbene šole predstavila 
akademska slikarka Terezija Bastelj. 
Več kot številna priznanja, ki jih je 
dobila za svoja dela, Mojci po mnen
ju Terezije Bastelj pomeni užitek v

aktu ustvarjanja in pričakovanja, 
kakšen bo rezultat.

Ustvarjalka, ki seje zakonitosti lik
ovnega sveta učila pri akademskem 
slikarju Denisu Senegačniku in liko
vnem pedagogu Robiju Klančniku, 
največkrat slika po predlogah in fo

tografijah ali reprodukcijah, vendar 
jih spretno razčleni. V olju in akrilu se 
loteva portretov, aktov in oblečenih 
figur. Na Rečici seje Semprimožni- 
kova predstavila z deli, ki so po vse-

Članice KUD Utrip Rečica so predstavile likanje s »pegleznom« na 
»Žirjovko« (foto: Marija Šukalo)

O S N O V N A  Š O L A  NAZ ARJ E

Vabljeni tudi med 
počitnicami

V nazorski osnovni šoli so poskrbe
li, da se bodo lahko otroci tudi v času 
počitnic ob šolskem poslopju rekrei
rali in sproščali. Na voljo imajo igrišče 
na mivki ter stezo za skok v daljino in 
metdiska ali krogle. Prostor bo odprt 
vsak delavnik od 7.30 do 14. ure. 
Igrišče lahko uporabljajo vsi otroci, ki 
bodo upoštevali pravila in red igrišča. 
Le v času sanacije strehe na šolskem 
poslopju bo gibanje na igrišču ome
jeno zaradi varnosti otrok.

Igrišče v Šmartnem ob Dreti je v 
teh dneh dobilo asfaltno prevleko, 
zato ravnatelj Jože Kavtičnik vabi 
Šmarčane, da izkoristijo možnost 
športnega udejstvovanja ob poslop
ju podružnične šole. Obenem iz 
nazorske osnovne šole sporočajo, 
da bo igra na tem igrišču onemo
gočena le v času sanacije strehe na 
podružnični šoli od 21. julija do 4. 
avgusta.

Marija Šukalo

Likovnico Mojco Semprimožnik (desno) je predstavila akademska 
slikarka Terezija Bastelj (foto: Marija Šukalo)

bini različna, a imajo skupni imeno
valec - barvo, ter z eksponati iz cikla 
Bodimo modri ne črno-beli, kjer se 
je posvetila risbi.

Razstavo Gornjegrajke so v etaži 
niže dopolnjevala dela osnovnošol
skih umetnikov, ki šele iščejo svojo 
pot, vsem pa je skupno veselje do 
likovnega izražanja.

PRANJE PERILA V PRETEKLOSTI
Pritličje je obiskovalce popeljalo v 

čas, ko so na rečnih strugah in po
tokih naše babice in prababice prale 
perilo. Z nazornim prikazom žehte, 
kije navadno trajala dva dni, so člani

canje na perilniku, izpiranje na plo
hu, ožemanje, obešanje na vrtu in 
nazadnje likanje s »pegleznom« na 
»žirjovko«. Na ogled so bili tudi ek
sponati, ki so sijih obiskovalci lahko 
podrobneje ogledali.

DROBNI VBODI NA VEZENINAH
Podroben ogled so si zaslužili 

tudi ročno izvezeni izdelki rečiških 
vezilj. V njih so upokojenke vtkale 
številne ure druženja v zimskem in 
spomladanskem času. Pri tem so 
nastale barvne vezenine, beli vez, 
kvačkani prtički in različne slike iz 
klekljane čipke. Številni drobni

Ročno izvezene izdelke rečiških vezilj so si obiskovalci podrobno 
Ogledali (foto: Marija Šukalo)

KUD Utrip Rečica obiskovalcem 
predstavili uporabo mila iz govejega 
loja in lužnega kamna, kuhanje per
ila v velikem loncu na štedilniku z 
lugom iz bukovega pepela, men-

vbodi so pričali o trudu in na
tančnosti razstavljavk, ki prosti 
čas zapolnjujejo s tovrstno de
javnostjo.

Marija Šukalo
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Preživeli burne dogodke preteklosti
zi stoletje dolgo pot od ustanovitve pašniške za
druge do danes. V njem je predstavil prizadevan
ja prednikov za rešitev težav, s katerimi so se 
morali ti spopadati pri gospodarjenju s planinski
mi pašniki. Po Bezovškovih besedah so si kmetje 
planinske pašnike pridobili z veliko truda, 
odrekanja in trdimi pogajanji z lastniki. Borili so 
se proti visokim najemninam, poskusih 
pogozditve, odvzemom posameznih delov paš
nikov. V času delovanja pašniških zadrug in nji
hovih pravnih naslednic pašnih skupnosti se je 
izmenjalo kar pet držav in različnih družbenih sis
temov, ki so jim krojili usodo, vendar so kmetje 
prebrodili težave in preživeli vse burne dogodke 
preteklosti.

»Prizadevanja niso bila zaman. Spoznali smo, 
da so naši predniki opravili veliko delo v iskanju 
svojih pravic pri gospodarjenju s planinskimi paš
niki. Dosegli smo soliden dogovor z lastnikom 
Ljubljansko nadškofijo o njihovem nadaljnjem 
izkoriščanju. Prepričan sem, da si bodo prihodn
je generacije naših naslednikov še prizadevale, 
da uresničijo želje nas in naših prednikov prido
biti lastninske pravice na planinskih pašnikih,« je 
med drugim izpostavil Franc Bezovšek.

Srečanje na Menini ob visokem jubileju je bila 
tudi priložnost za podelitev priznanj najbolj priza
devnim članom, ki so s svojim delom zaznamov
ali razvoj pašne skupnosti Menina Gospodna- 
Globača, te je izročil predsednik Ivan Presečnik.

Marija Šukalo

Pašna skupnost Menina Gospodna-Globača 
Gornji Grad je 1 OO-letnico delovanja pašniške 
zadruge obeležila s slovesnostjo in ob dnevu 
samostojnosti na Menino povabila tako člane 
pašne skupnosti kot številne goste.

odarja, ki seje letos odločil, da svoje živinče pusti 
na paši vse do jeseni. Prelat dr. Borut Koširje ob 
somaševanju z domačim župnikom Jožetom 
Belakom daroval mašo pri kapelici.

Opoldne so pripravili bogat kulturni program, ki

Srečanje na Menini ob visokem jubileju je bila tudi priložnost za podelitev priznanj najbolj 
prizadevnim članom (foto: EM S)

Kot dobri gostitelji so organizatorji obiskovalce 
pričakali s pravo pastirsko malico -  povojenimi 
žganci in mlekom. Nato sojim pripravili mimohod 
živine, na planini se namreč letos pase 300 glav 
govedi in kar 30 konj. Sprehod štirinožcev je bil 
prava paša za oči in ponos marsikaterega gosp

so ga oblikovali bočki pevci, ljudske pevke Pušeljc, 
Habrovi fantje, folklorna skupina gornjegrajske os
novne šole in domači godci. Slavnostni govornik 
je bil avtor knjige Pašniška zadruga Gornji Grad 
1908 -2008 Franc Bezovšek.

V svojem govoru seje Bezovšek sprehodil sko-

— ' — — -  ------------- -- --------------------------  ------  ------------------------------------- --------------------------  ------------- ----------------------------------------N
O r g a n i z a c i j e

V___________ , ____________________________________ ____________________________________ ______________________________ _______________________________________________________________________ _________ _____________________________________________ /

D R U Š T V O  LJUBI TELJEV K U L T U R N E  IN T E H N I Č N E  D E D I Š Č I N E

Mednarodno srečanje oldtimerjev na Ljubnem

Eden najbolj zanimivih starodobnikov je bil BMW isetta 600 iz leta 
1958 (foto: Franjo Atelšek)

Zgornjesavinjski starodobniki, 
društvo z Ljubnega ob Savinji, ki že 
dobri dve leti združuje ljubitelje star
odobnih motornih vozil in tehnične 
dediščine, so na zadnjo junijsko so
boto uspešno organizirali tudi 
letošnje mednarodno srečanje star
odobnikov na prireditvenem pros
toru v Vrbju na Ljubnem.

Srečanje je bilo prava poslastica 
za ljubitelje tovrstne tehnike, saj je 
bilo prijavljenih kar 151 različnih 
oldtimerjev, tako da so številni ra
dovedni obiskovalci imeli kaj videti. 
Poleg motornih koles, avtomobilov 
in traktorjev, ki so jih ponosni last
niki pripeljali iz Avstrije, Hrvaške in 
Slovenije, je bila na prireditvenem 
prostoru tudi razstava različne 
stare kmetijske mehanizacije in 
orodja, ki je prav tako pritegnila 
pozornost obiskovalcev.

Osrednje dogajanje srečanja pa ni

ostalo le na Ljubnem, ampak so pri
zadevni organizatorji poskrbeli tudi 
za promocijo zgornjega dela Zgorn
je Savinjske doline. S svojimi staro
dobnimi vozili so se odpravili na 
panoramsko vožnjo, kije potekala z

Ljubnega skozi Luče v Podvolovljek, 
končni cilj pa je bil v Logarski dolini. 
Postanki v krajih ob progi so bili 
prava paša za oči radovednih kra
janov, ko so opazovali bodisi čudo
vito ohranjena ali restavrirana

prevozna sredstva, ki so pričela 
služiti svojemu namenu že v prvi 
polovici prejšnjega stoletja. Najs
tarejše motorno kolo je bilo namreč 
»prikoličar« harley davidson iz 
daljnega leta 1928, katerega lastnik 
je bil iz Črne na Koroškem. Celih 80 
let pa je štel tudi avtomobil ford pha
eton, od lastnika iz Maribora. Najs
tarejši traktorje bil znamke Stihi, let
nik 1954, iz domačega kluba staro
dobnikov.

Organizatorji so udeležencem 
srečanja za udeležbo podelili 
priznanja, na »rallyju« - kot se takš
na panoramska vožnja imenuje v 
žargonu starodobnikov -  je bilo pov
sod poskrbljeno za okrepčilo, na 
prireditvenem prostoru pa z živo 
glasbo tudi za dobro voljo, kije med 
lastniki starodobnih vozil itak vedno 
prisotna.
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Sodelavci Savinjskih novic v avli slovenskega parlamenta skupaj s poslancema Jakobom 
Presečnikom in Mirkom Zamernikom
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6lf Edition!
Prihranek do 2 .5 6 0  EUR

'U'Zmagovalna ponudba, ki bo razveselila vse. Golf Edition.

Prepustite se evforiji in se odločite u  novi Golf Edition! Navdušil vas bo 7 maksimalnim užitkom v vožnji in  z novo zunanjo 
podobo: barvni paket, kromirane letvice. 16-colska aluminijasta platišča Hockenheim, zadnje luči v barvi češnje. Razveselila vas 
bo tudi njegova oprema: radio s CD- in M Ki-predvajalnikom bo odlično predvajal vaše najljubše pesmi, tem pom at vam bo 
pomagal umiriti razposajeno nogo. preveliko razgretost in evforijo pa  bo ublažila avtomatska klimatska naprava. Izberite novi 
Golf Edition ter prihranite do 2.560 EUR - naj zmaga užitek!

AKCIJA VELJA 
do 15.7.2008

Odlični pogoji za delo poslancev in novinarjev
odborov seznanili s pogoji za delo pred
stavnikov medijev v DZ in načini posredovan
ja informacij za hitro, stvarno in odprto ob
veščanje javnosti.

Javnost dela državnega zbora in njegovih 
delovnih teles ter pogoji za delo predstavnikov 
medijev se zagotavljajo s pravico do neposred
nega spremljanja sej DZ in delovnih teles, in sic
er s prisotnostjo na sejah, z možnostjo sprem
ljanja sej prek neposrednih prenosov in splet
nih strani, z novinarskimi konferencami, izjava
mi za javnost, s sporočili za javnost, z gradivi, 
uporabo informacijskega sistema državnega 
zbora itd.

Tudi poslancem je na voljo več tehničnih 
možnosti za spremljanje sej DZ brez 
neposredne fizične prisotnosti v parlamentar
ni dvorani, zato ne preseneča, da so poslan
ski sedeži na televizijskih posnetkih marsikdaj 
slabo zasedeni. »To pa še ne pomeni, da po
slanci sej ne spremljajo,« je poudaril mag. Per- 
šolja in ob koncu predstavitve dejal, da ima s 
predstavniki medijev praviloma pozitivne iz
kušnje.

V centru Gornjega Grada prodamo 
3-sobno stanovanje v izmeri 79 m2, 
pritličje, leto izgradnje 1995, leto 
popolne prenove 2007, lastni vhod, 
parket, centralna, terasa, PVC okna,..

Cena : 1.200,00 EUR /m2.

Uredimo financiranje.

Več informacij:

041 6 3 5  319  ali www.eurostan.si
EUROSTAN d.o.o., Šolska ulica 2, 2380 Slovenj Gradec

Jakob Presečnik je sodelavcem Savinjskih 
novic razkazal prostore poslanske skupine SLS 
in predstavil organizacijo njihovega dela, sklep
ni del srečanja pa je v prisotnosti poslanca 
Slovenske demokratske stranke Mirka 
Zamernika potekal v sproščenem vzdušju v 
parlamentarni »menzi«. Takrat seveda nihče ni 
niti slutil, da bo usoda le dva dni kasneje vzela 
našega sodelavca Edija Mavriča -  Savinjčana, 
teden dni kasneje pa še poslanca SLS Kristija
na Janca...

Franci Kotnik

Zadnji junijski četrtek je skupina sodelavcev tednika Savinjske novice obiskala Državni zbor Re
publike Slovenije in se ob tej priložnosti seznanila z delom slovenskega parlamenta ter njegovih 
delovnih teles in poslanskih skupin. Udeležence ekskurzije je sprejel vodja poslanske skupine Slo
venske ljudske stranke Jakob Presečnik, v sklepnem delu obiska pa se jim je pridružil tudi poslanec 
SDS Mirko Zamernik.

Po uvodnem Presečnikovem pozdravu je 
sodelavce Savinjskih novic nagovoril mag. 
Borut Peršolja iz službe za odnose zjavnost- 
mi in jih popeljal na ogled seje državnega

zbora (DZ), ki je v tistem času potekala v 
glavni parlamentarni dvorani. Nato so se 
obiskovalci iz Zgornje Savinjske doline v eni 
izmed sejnih sob za delo parlamentarnih

O B I S K  S O D E L A V C E V  S A V I N J S K I H  N O V I C  V D R Ž A V N E M  Z B O R U  RS



Sto let Frischaufouega doma na Okrešlju

Piše: Aleksander Videčnik

Najprej velja omeniti okoliščine, ki so v naših 
planinah in gorskemu svetu predstavljale veliko 
nevarnost za nemško prevlado, saj so tedanji 
"alpenvereinovci" (člani Nemško-avstrijskega alp
skega društva) nemško poimenovanje tega 
planinskega društva je bilo D-Oe. Člani Alpenverei- 
na, ki so imeli svojo podružnico tudi v Celju, so 
izvajali vsestranske ukrepe, da bi ustvarili videz 
nemške krajine v Zgornji Savinjski dolini. Gradili 
so koče, označevali poti, postavljali smerokaze, 
vse to v nemščini, tudi z nemškim preimen
ovanjem gorskih vrhov in krajev na sploh. 
Seveda so takšne podatke navajali v svojem 
glasilu, kije izhajalo tudi v Nemčiji. Nemško 
Alpsko društvo je bilo ustanovljeno pred Slo
venskim planinskim drušlvom, takoje lahko 
delovalo potujčevalno in izrazito nemško-na- 
cionalno.

NASTANEK SLOVENSKEGA PLANINSTVA 
NA ŠTAJERSKEM

Gornjegrajski nadučitelj Fran Kocbek je 
dojel veliko nevarnost nemškega udrinjanja 
v naš hribovski svet. V slovenskem časopis- 
juje pričel pisati in opozarjati na nemogoče 
stanje v naših krajih. Zato ni naključje, da se 
je odločil ustanoviti Savinjsko podružnico 
Slovenskega planinskega društva. V Mozir
ju je 20. avgusta 1893 sklical ustanovni obč
ni zbor in stopil na čelo slovenskega planin
stva na Štajerskem. V Mozirju je imel ugledne 
podpornike, med drugimi: župana Antona 
Goričarja, tovarnarja Leopolda Goričarja, inž. 
mont. Vladimirja Lipolda in še druge, ki so 
sodelovali v odboru od vsega začetka. Mozir- 
jan, direktor rudnika živega srebra v Idriji, inž. 
Vincenc Lipoid je že tedaj v javnosti veliko 
govoril in tudi pisal o naših slovenskih pla
ninah.

Vidno vlogo pri ustanovitvi podružnice je 
imel znani planinski strokovnjak dr. Johan
nes Frischauf (1837 -  1924), veliki poznav
alec naših planin in gora. Kot univerzitetni profe
sor v Gradcu seje zavzemal za slovenske planine 
in dokazoval, da kakršnokoli potujčevanje lahko 
samo škodi ugledu planinstva na sploh. S tem si 
je prislužil jezo nemških nacionalcev, šlo je tako 
daleč, da je moral predčasno v pokoj.

Fran Kocbekje delovanje podružnice vodil iz Gorn
jega Grada, kjer je živel in delal. Na občnem zboru 
leta 1896 so ga v Mozirju spet izvolili za načelnika, 
Ignaca Šijanca za tajnika, Leopolda Goričarja in dr.

injske podružnice SPD. Kocbekje ostal na čelu 
planinske organizacije vse do 8. maja 1927, koje 
na občnem zboru v Celju kot načelnik odstopil. Brez 
dvoma so Kocbekove zasluge za razvoj slovenske
ga planinstva na Štajerskem izredne in bi si zaslužile 
poseben opis. Verjetno celo premalo govorimo o tis
tih prelomnih časih narodove zgodovine, ko so se 
naši zavedni izobraženci nesebično borili za narod
no čast in obstanek slovenskega življa na Spodnje 
Štajerskem.

GRADNJE SLOVENSKIH PLANINSKIH 
POSTOJANK

Nemci so imeli vrsto koč v naših planinah, zato 
je Fran Kocbek z vso vnemo iskal možnosti za 
gradnjo slovenskih koč. Res so jih zgradili kar 
nekaj, toda zataknilo se je pri tedaj največjemu 
načrtu -  zgraditi kočo na Okrešlju. Tam so Nem
ci imeli svojo "zasilno" kočo, ki sta jo leta 1875 
zgradila dr. Frischauf in Janez Piskernik - Plesnik. 
Oskrbovali sojo nemški planinci in jo poimeno-

Josipa Vrečka, odvetnika iz Celja, za odbornika Sav

V našem časopisu (Sn 22, 2007) smo objavili sliko 
koče, ki so jo upravljali nemški planinci iz Celja. 

Tokrat si oglejte sliko “zasilne” koče, ki so jo člani 
nemškega Alpskega društva zgradili na mesto koče, ki 

jo je odnesel plaz. Sliko hrani Muzejska zbirka v 
Gornjem Gradu.

vali Okreschelhuette. Leta 1907jo je porušil plaz, 
nato so nemški planinci postavili primitivno kočo, 
ki pa je niso več redno vzdrževali. Gradnji sloven
ske koče na Okrešlju so nasprotovali "alpenverei
novci". Načelnik celjske podružnice Alpenvereina 
dr. Mraulagg je dejal, da je dovolj nemška koča. 
Seveda ni mogel vedeti, dajo bo podrl plaz. Toda 
celjski načelnikje imel velik vpliv na gornjegrajske
ga škofijskega upravitelja Hofbauerja, trdega 
Nemca, zato slovenska prošnja za zemljišče na 
Okrešlju ni bila odobrena. Priprošnja SPD - mati

ca v Ljubljani pri knezoškofu A.B. Jegliču je 
pomagala in Slovenci so dobili zemljišče ter tudi 
nekaj gradbenega lesa od škofijskega velepo
sestva.

ZAČETEK GRADNJE FRISCHAUFOVEGA 
DOMA NA OKREŠLJU

Savinjska podružnica SPD je pooblastila kme
ta Franca Podbrežnika v Logarski dolini, da je 
podpisal pogodbo za gradnjo koče na Okrešlju s 
Francem Piskernikom, sinom slovitega planinca 
in oskrbnika v Logarski dolini, Janeza Piskernika 
- Plesnika. Kljub težavam s preskrbo in prevozom 
gradbenega materiala so dela hitro napredova
la. Koča je bila gotova konecjulija 1908, odprli pa 
sojo 2. avgusta istega leta. Branko Zemljič je za
pisal, da je na slavnostni dan »lilo kot iz škafa,« 
da pa seje kljub temu zbrala lepa množica plan
incev od blizu in daleč. Pel je moški zbor z Ljub
nega pod vodstvom učitelja Sotlarja in kot nava
ja kronist, samo lepe slovenske pesmi s planin

sko vsebino. Dom opisujejo sodobniki, kot 
»imenitno zgradbo, ena tretjina je zidana, dve 
tretjini pa sta iz macesnovih debel... V prvem 
nadstropju je šest sob s 16 posteljami, na 
podstrešju pa je skupno 18 ležišč. To je pravi 
majhen planinski hotel.«

FRAN KOCBEKJE IMEL SLAVNOSTNI 
GOVOR

Med udeleženci olvoritve so bili ugledni ljud
je, člani osrednjega odbora SPD, dr. Fran 
Tominšek, katehet Janko Mlakar, Ivan Mach
er, številni načelniki podružnic SPD s sloven
skega govornega območja, državni in 
deželni poslanec dr. Ivan Ploj, državni po
slanec Fran Roblek, vodja ekspoziture v 
Mozirju, dr. Lübeck. Fran Kocbekje vse te vi
soke goste posebej pozdravil in se zahvalil 
knezoškofu A.B. Jegliču za izkazano pomoč 
pri gradnji doma na Okrešlju. Zahvalil seje 
tudi graditeljem, predvsem pa Francu Pis
kerniku in Janezu Piskerniku za nasvete med 
gradnjo, za strokovno vodstvo pa inž. Ska- 
bernetu. Nato je orisal plodno delo dr. Johan- 
nesa Frischaufa za napredek slovenskega 
planinstva in predlagal, da se koča imenuje 
Frischaufov dom, kar bo najlepši spomenik 
velikemu prijatelju slovenskih planin in gora. 
Navzoči so z navdušenjem pozdravili to 
odločitev.

Nato je spregovoril še dr. Fran Tominšek in 
poudaril velik pomen novega doma, saj pote

ka tod celo vrsto planinskih poti. Čestital je Savin
jski podružnici za dosedanje izredno plodno delo 
in ji zaželel še veliko uspehov. Natoje poudaril, da 
sme slovensko ljudstvo s takimi pridobitvami 
pričakovati tudi razvoj tujskega prometa, neglede, 
od kod ljudje prihajajo k nam na oddih.

In na koncu, kljub slabemu vremenu je bilo 
vzdušje zelo prijateljsko in veselo. Vsi navzoči so 
ven glas hvalili dogodek kot nekaj, kar daje spod
budo Slovencem v svojem boju za veljavo naše 
kulture in slovenskega zgodovinskega izročila.
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Kam z motorjem na lepši 
asfalt?

Vročina pritiska. Motoristi smo kot martinčki in se z veseljem poda
mo na nedeljske potepe. Žal so ceste zelo prometne in luknjaste, ven
dar obstajajo tudi lepe poti, ki vzamejo dober popoldan časa in kljub 
nedeljski gneči nudijo obilo zadovoljstva.

Lepa nedeljska popoldanska tura 
se lahko začne v Mozirju. Srečamo 
se pri Petrolovi črpalki, kjer napoln
imo rezervoarje do vrha, kar bo za
dostovalo za popoldanski potep. 
Praktično je, da to storijo vsi v 
skupini, da ne bi potem stali za 
vsakega posebej na bencinskih čr
palkah.

bolj razumske.
Pri Pliberku se držimo smeri proti 

Dobrli vasi in nato Železni Kapli. 
Peljemo se mimo lepega jezerca, 
kjer se lahko skopamo in nadalju
jemo proti Jezerskemu. Tam se za
čne poezija za motoriste, široki in ne 
prehitri ovinki ter odličen asfalt. Na
jlepši del je od odcepa za Pavličevo

Če odrinemo po kosilu okoli 15. 
ure, se lahko domov vrnemo do 18. 
ure, seveda pa je vse odvisno od 
naših postankov, kavic in tempa 
vožnje. Napotimo se proti Velenju in 
uživamo v prenovljenem delu ceste 
čez »klanec«, vse ostalo je pa tako 
ali tako luknja pri luknji. Skozi Velen
je in Hudo luknjo, kjerje dober asfalt 
in lepi ovinki, do Slovenj Gradca, v 
Dravograd in čez Vič do Labota, kjer 
krenemo pred krajem desno na 
poznano Ruto 66.

Lepi, hitri ovinki, čista cesta in do
ber asfalt, a policisti v zasedi ... Nan
je vas tako ali tako opozorijo naspro
ti vozeči motoristi, seveda pa previ
dnost tudi v drugih ozirih ni odveč. 
Peljemo se do jezera na drugi stra
ni, na kavico na vrhu in nazaj v 
Labot, kjer krenemo proti Pliberku, 
do katerega vodi lepa cesta, hitra, le 
čez naselja je potrebno upoštevati 
ostrejše omejitve. Te pa so tako ali 
tako višje kot pri nas in predvsem

sedlo dalje. Tu se lahko zapeljemo 
gor ali dol dvakrat ali trikrat oziroma 
kolikokrat nam srce poželi.

Nazaj se odpravimo preko Pav
ličevega sedla, kjerje cesta ozka in 
ponavadi neprometna, vendar pa 
so srečanja lahko zelo tesna. Čez 
prelaz do Logarske, kjer se lahko 
zapeljemo do slapa Rinke. No, ces
ta se na slovenski strani ekstremno 
poslabša in tukaj ni več časa za 
užitke v vožnji ter opazovanje oko
lice, temveč le za koncentracijo na 
iskanje najboljšega dela asfaltne 
prevleke. Kajti če zdrsnete, bo v za
pisniku pisalo samo neprilagojena 
hitrost in nič o luknji ter pesku na 
cestišču.

Tako nekako od treh ur dalje smo 
nazaj v Mozirju. In koje tura zaključe
na, lahko v miru modrujemo o »po
laganju« ovinkov ter zakaj za vraga 
je v Avstriji toliko boljši ter lepši as
falt?! Pa srečno vožnjo!

Igor Pečnik

O B Č I N A  N A Z A R J E

Skladno z določili 9. člena Odloka o priznanjih Občine Nazarje (Uradno glasilo 
ZSO. št. 5 /0 5 )

objavlja

JAVNI RAZPIS ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA PODELITEV OBČINSKIH 
PRIZNANJ ZA LETO 2008

ČASTNI OBČAN OBČINE NAZARJE
Za častne občane se proglasi posameznike, ki so izjemno zaslužni za napre

dek in razvoj na enem ali več področjih, kot so: gospodarstvo, znanost, umetnost, 
kultura, šport, humanitarna dejavnost ali druga dejavnost, ki ima trajen pomen 
za razvoj, ugled in promocijo občine.

ZLATI GRB OBČINE NAZARJE
Se podeli za izredno življenjsko delo ter dolgoletne vrhunske uspehe in dosežke, 

ki so pomembni za razvoj in promocijo Občine Nazarje, ki praviloma pomenijo 
zaključek kariere pri posamezniku ali zrelo fazo razvoja izredno uspešne skupine.

SREBRNI GRB OBČINE NAZARJE
Se podeli za vrsto odmevnih dosežkov v daljšem časovnem obdobju, pomem

bnih za razvoj Občine Nazarje, ki pravilom a pom enijo izjemno uspešnost 
posameznika na polovici delovne kariere ali izjemno uspešnost skupine v fazi 
njene potrjene rasti.

BRONASTI GRB
Se podeli za nadpovprečne začetne ali večkratne uspehe v krajšem časovnem 

obdobju in kot vzpodbudo za nadaljnje ustvarjalno delo.

Zlati, srebrni in bronasti grb občine Nazarje lahko prejmejo posamezniki in sku
pine.

KRISTALNI GRB
Se podeli za odličen uspeh in perspektivnost nazorskih diplomantov visoko

šolskega študija, katerih povprečna ocena celotnega študijskega obdobja je 9,00 
ali več. Prejme ga lahko posameznik s stalnim bivališčem v občini Nazarje.

Pobude za podelitev priznanj in nagrad se zbirajo na podlagi predlogov strok
ovnih ustanov, zavodov, društev, organizacij in ostalih fizičnih in pravnih oseb.

Predlogi za priznanja morajo biti predloženi v pisni obliki in morajo vsebovati:
- splošne podatke o pobudniku,
- predstavitvene podatke o kandidatu,
-vrsto priznanja, za katerega je  kandidat predlagan,
- utemeljitev pobude s podrobnejšim opisom uspeha ali dosežkov, zaradi kat

erih je  predlagana podelitev,
- dokumente, ki potrjujejo dejstva v obrazložitvi,
- podatke, ki omogočajo primerjavo z drugimi podobnimi uspehi, v kolikor je  to 

možno,
-datum  pobude.
Predlog za podelitev Kristalnega grba občine Nazarje mora vsebovati:
- splošne podatke o pobudniku,
- podatek o kandidatu (kratek življenjepis z opisom izobraževalne poti in obštud- 

ijskih obveznosti ter doseženih uspehih),
- potrdilo o diplomi,
- potrdilo o povprečni oceni v celotnem študijskem obdobju vključno z diplo

mo,
- potrdilo o stalnem bivališču v občini Nazarje,
- naslov diplomskega dela, njegov povzetek ter mnenje o pomenu, ki ga ima 

diplomsko delo za občino Nazarje,
- datum pobude.
Priznanja bodo podeljena ob občinskem prazniku.
Predloge pošljite najkasneje do 18. avgusta 2008  na naslov:
Občina Nazarje, Komisija za odlikovanja, priznanja in nagrade, Savinjska ces

ta 4,3331 Nazarje.
Župan 

Ivan PURNAT, l.r.

N A Z A R J E



»Upam, da se bodo ljudje pametno

Karmen Fürst, dr. med.

Razpored dežurne službe je neus
miljen. Ko si enkrat razpisan, ni pov
ratka. Vse nepotrebno bi človek na
jraje kar potlačil nekam v nezaved
no. Včasih šele tik pred praznikom 
ugotovim, kaj me čaka; ali pa me na 
razpisani dan ob koncu dela pri
jazno spomni sestra v ambulanti, da 
se zvečer zopet snideva.

Zamenjave s kolegi in kolegicami 
so načeloma možne, a prinesejo le 
kratkotrajno olajšanje, obveznostim 
pač ne pobegneš, zato se jih 
poslužujemo le v skrajni sili. Je pa 
zanimivo, kako se komunikacija 
med nami v obdobju po razpisu 
obogati. Prijetno je po mesecu ali 
dveh poklepetati s kolegi, pa čeprav 
samo po telefonu. Ko je razpored 
enkrat znan, se naša življenja z nev-

Z D R A V N I C A  NA PODEŽELJU

erjetno fleksibilnostjo oblikujejo po 
poti, ki nam jo začrta služba. Zdi se, 
kot da nizamo svoje dneve in dog
odke gladko kot kakšen spreten sla
lomist okrog čvrsto postavljenih 
količkov.

Dežurslva pred in med prazniki pa 
so tista, ob katerih se ti zdi, da se 
življenje malce upočasni, ure pa 
podaljšajo. Trpko upaš, da bo ravno 
danes dan, ko se ne bo veliko doga
jalo, da se bodo ljudje pametno ob
našali, da ne bo nesreč, pretepov, 
ranjenih ... in da bo šel ta kelih 
trpljenja mimo tebe. Želiš si samo še 
to, da bo ta dan čisto navadno 
dežurstvo z vročinskimi obolenji, 
prehladi, driskami in manjšimi nad
logami, ki pač tarejo človeštvo.

Kresovanje! Šele zvečer ob pri
hodu v ambulanto, sem ugotovila, 
daje to večer namenjen praznovan
ju, saj veste, ogenj, mladina, zaba
va, pijača, preveč korajžni vozniki... 
In to ne le v domačem kraju, po vseh 
vaseh, po celi dolini! Pri srcu me

obnašali«
stisne. O joj, psihično se pripravim 
na še eno prebedeno noč. Najmanj 
kar lahko pričakujem,je kakšna raz
bita glava nekoordiniranega 
možaka, ki jo bo treba zašiti v von
javi alkoholnih hlapov. Zelo verjeten 
scenarij je tudi zvonec s policijo na 
vratih v spremstvu razburjenega 
voznika, ki nikakor ne bo razumel, 
zakaj bi ga morali pikati sredi noči.

Globoko zajamem sapo, svojo 
zavest spravim v alfa stanje tran
scendentalne umirjenosti in se prag
matično potolažim, da gre vendar 
samo za eno noč, da sem še vedno 
dovolj pri močeh, da eno noč pa še 
že lahko prebedim, celo z redno 
ambulanto mi ne bo treba nad
aljevati, ker je drugi dan praznik. 
Krasno!

Delo se začne kot običajno, pride
jo starši z otroci s povišano temper
aturo, nekaj prehladov, driska, nekaj 
nasvetov po telefonu. Ob 23. uri še 
klic s policije?!? Samo nasvet o 
razgrajačici so hoteli. Odlično, ni mi

bilo treba na teren. Posedem pred 
televizijo, utrujenost se počasi ra
zleze po telesu, oči se same od sebe 
zapirajo. Odločim se pridobiti nekaj 
minut za spanje. Uležem se na pos
teljo, v polsnu dojemam okolico 
zdravstvenega doma, smeh in glas
ni razgovori, tudi vpitje vračajočih se 
obiskovalcev kresovanja. Glasovi so 
vse bližji, a na vratih zvonec ne 
pozvoni, počasi se oddaljijo in tone
jo v temo.

Zbudi me jutranje sonce. Kar ne 
morem verjeti, da sem nekaj ur spa
la, daje noč minila mirno, brez izgre
dov, nič poškodovanih, opečenih 
itd., nobene nesreče. Krasen 
občutek. Oddahnem si, vsak čas 
me bo zamenjala druga zdravnica. 
Ko si predamo delo in novice in ob
vezen »Kako je bilo?«, odgovorim: 
»Kar v redu, mir ponoči, dobro 
dežurstvo je bilo. Res sem imela 
srečo.«

Dragi moji Savinjčani, pacienti, ki 
to niste bili, hvala, da ste pazili nase.

KAKO P O S K R B I M O  ZA S V O J O  V A R N O  P R I H O D N O S T

Vzajemni skladi - naftno polletje

Prvo polovico leta je zaznamovala 
močna podražitev nafte in na drugi 
strani močni padci tečaja večine 
vrednostnih papirjev. Nafta še vedno 
nadaljuje pot navzgor in se že bliža 
ceni 150 dolarjev za sodček. V letu 
2007 so razvijajoči trgi po porabi 
nafte dohiteli razvite trge in tudi vn
aprej lahko pričakujemo, da bo pora
ba nafte v manj razvitem delu sveta 
rasla hitreje kotv razvitem, saj so teh
nologije, ki jih uporabljajo, bolj 
potratne.

Pomembna težava so tudi državno 
določene in subvencionirane cene v 
precejšnjem delu sveta. Potrošniki na 
Kitajskem, Indiji, Venezueli, Indonez
iji se namreč sploh ne zavedajo, da 
seje nafta v svetu podražila, zato pri

porabi še niso pričeli varčevati, nič 
čudnega torej, da tudi zlato proti naf
ti izgublja na vrednosti.

Med delniškimi skladi po donosih 
v letošnjem letu še vedno prevladu
jejo surovinski in energetski skladi,

poraženci Indija, Turčija, Kitajska in 
Balkan pa so padce še poglobili. V 
povprečju so vrednosti delniških 
skladov nižje kar za 20 odstotkov. 
Vrednosti mešanih skladov so po prvi 
polovici leta v povprečju nižje za 13

odstotkov, med njimi pa ni nobenega 
pozitivnega.

V povprečju so delniški skladi v letu 
izgubili 21 odstotkov, v zadnjih treh 
letih so vlagatelji zaslužili 11 odstotk
ov in v zadnjih petih letih še vedno

solidnih 60 odstotkov. Mešani skladi 
so v prvi polovici leta ravno na takšnih 
ravneh kot pred letom, na ravni treh 
let pa so prinesli več kot delniški skla
di, in sicer solidnih 20 odstotkov. Na 
ravni petih let so mešani skladi sko

raj izenačeni z delniškimi, pri čemer 
je potrebno opozoriti, daje med me
šanimi skladi pomemben delež star
ih slovenskih vzajemnih skladov, ki 
niso ravno tipični mešani skladi, saj 
imajo v portfelju še vedno pomem
ben delež delnic slovenskih podjetij, 
ki jih zaradi nedokončanega umika 
države izgospodarstva še niso uspeli 
prodati. Donosi obvezniških skladov 
v nobenem od opazovanih obdobij 
niso dohitevali inflacije.

In kako naprej? Borza pretirava 
tako v optimizmu kot v pesimizmu. 
Medvedji trend, ki je ZDA zajel poleti 
2000, Nemčijo pa pomladi 2001, je 
trajal do pomladi 2003, torej dobri 
dve leti. V tistem času je ameriški in
deks S&P 500 izgubil 45 odstotkov 
vrednosti, nemški DAX pa 65 odstotk
ov. Trenutni padci glavnih indeksov 
niso dosegli niti polovice takratnih, 
zato je razlogov za skrb precej. Toda 
tudi pot navzdol ni ravna, zato panič
na prodaja ni edina rešitev.

mag. Borut Repše
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G AL ERI J A M O Z I R J E

Predstavitev projekta Gorših ljudi na svetu ni
Predstavitev zbirke terenskih posnetkov ljudskih pesmi iz Zgornje 

Savinjske doline na cd nosilec, v bistvu dvojni album s 108 pesmimi, je 
bila prava poslastica za ljubitelje kulture, ljudskega izročila in starih 
pesmi naše doline. V pogovoru dr. Petra Weissa z avtorjem Davidom 
Verbučem, etnomuzikologom iz Šmihela, je bilo 27. junija v mozirski 
galeriji razkrito obsežno delo in bogastvo ljudske zakladnice.

sko kot tudi zgornjesavinjsko kul
turo, je bilo slišati med pogovorom.

David Verbučje povedal nekaj iz
kušenj in zanimivosti ter jih tonsko 
podkrepil. Ker je prišlo do zapleta z 
dobavo posnetkov na zgoščenkah,

Dr. Peter Weiss v razgovoru z Davidom Verbučem o nastajanju 
glasbenega albuma Gorših ljudi na svetu ni (foto: Jože Miklavc)

Mlad strokovnjak, poznavalec 
glasbe in vse bolj tudi ljudskih 
običajev, seje naloge lotil že pred 
leti. Ob odkrivanju lepote, poseb
nosti in raznolikosti ljudskih pesmi 
in viž ga je potegnilo noter tako 
globoko, da mu ni ostalo drugega, 
kotdaje naredil načrt zbiranja, ob
delave, shranjevanja, urejanja in 
nazadnje še izvedbe projekta za 
različno uporabo. Na terenu, med 
ljudmi, na domačijah in nekaj tudi 
v javnih lokalih ter na prireditvah 
je posnel kar 1.300 pesmi in ton
skih zapisov, tudi skladb ljudskih 
godcev.

Koliko ur priprav, snemalnih ur, 
pogovorov in kasnejšega stroko
vnega dela pri urejanju posnetkov 
je bilo potrebnih, tudi sam avtor ne 
ve natančno. Je pa o vrednosti tega 
dela sodil dr. Peter Weiss, ki je 
poznavalec jezika, posebnosti

narečij in pomena ljudskega izroči
la. Tako pripravljena, glasbeno ob
delana, tekstovno ohranjena in 
zdaj še shranjena na digitalni zvoč
ni nosilec, dostopen vsem ljudem, 
je velika pridobitev tako za sloven

je uporabil kar demo posnetke. Ob 
sodelovanju ljudskih pevcev iz 
Mozirja in Šmihela, ki so zapeli 
nekaj izbranih pesmi, je dogodek 
dobil prizvok avtentičnosti. Vred
nost tako obsežnemu kulturno

glasbenemu projektu daje 
sodelovanje prav z dr. Petrom Weis- 
som in Glasbenonarodopisnemu 
inštitutu ZRC SAZU ter strokovnja
kom za pripravo in zvočno obdela
vo Dragom Kunejem.

Po besedah avtorja so najbolj 
zaslužni za vse skupaj prav ljudski 
pevci in godci iz Zgornje Savinjske 
doline, ki so radi sodelovali pri nas
tajanju terenskih posnetkov ter 
posredno pri nastajanju zvočnega 
zapisa. Naslov zbirke Gorših ljudi na 
svetu ni je refren ljudske pesmi z 
Ljubnega ob Savinji in odslikava 
dejstvo, da so »lepi« (gorši) ljudje 
zares vsi, ki se s petjem in ohranjan
jem ljudskih in pevskih običajev uk
varjajo s srcem in za svoje dobro 
počutje.

Posnetke bo mogoče kupiti v 
mozirski knjižnici. Podobno pred
stavitev je David Verbuč opravil 
naslednji dan v velenjski knjigarni 
Kulturnica, obsežnejša prireditev s 
predstavitvijo zgoščenke ter nastopi 
ljudskih pevcev in godcev pa bo v 
kulturni dvorani gasilskega doma v 
Radmirju zadnjo nedeljo v juliju.

Jože Miklavc

M O Z I R J E

Praznična šport in kultura

Igrišče ob kresu je na predvečer dneva državnosti postalo tudi 
plesišče (foto: Ciril M. Sem)

Na predvečer praznika dneva slov
enske državnosti so se Mozirjani 
tradicionalno zbrali na igrišču ob 
Savinji. Popoldanski del praznovan
ja je bil namenjen športnim bojem 
na igrišču za odbojko na mivki, 
večer pa je bil obarvan bolj kulturno 
in zabavno.

Tradicionalnega turnirja v odbojki 
na mivki, ki ga vsako leto organizira
jo člani turističnega in športnega 
društva, seje letos udeležilo osem 
ekip. Tekme so se odvijale v hudi 
vročini, kar tekmovalcev pri doseg
anju uspehov ni preveč motilo. V fi
nalnem obračunu so se pomerili 
člani TD in PGD Mozirje. Slednjim je 
za osvojitev prvega mesta zmanjka
lo par točk, zato so pokal za prvo 
mesto v svoje vitrine pospravili »tur
isti«. Tretje mesto je pripadlo ekipi ŠD 
Lepa Njiva.

Osrednjo prireditev so zvečer s 
petjem obogatili pevci KD Mozirje, ki 
jih vodi Anton Petek. Za pridih

domačnostije poskrbel harmonikar 
Lovro Gostečnik. Osrednji govornik, 
župan Ivan Suhoveršnik seje z bese
dami dotaknil pomena slovenske 
samostojnosti in države, v kateri živi

mo že 17 let. Znamenje samosto
jnosti in ponosa je tudi kres, ki so ga 
ob glasnem vzpodbujanju prižgali 
mozirski skavti.

S kresovanjem na predvečer dne-
c

16v__y

va državnosti so pred mnogimi leti 
začeli člani KD Jurij Mozirje. Prvi 
kresovi so goreli na Brdčkem vrhu, 
udeležba na manifestacijah pa je 
bila bolj pičla. Kljub temu predsed
nik društva Jure Repenšek ni odne
hal. Kresovanje je z leti postalo 
družabni dogodek, globoko zakore
ninjen in sprejet med Mozirjani in 
okolišani.

Benjamin Kanjir

Le zakaj imamo prijatelje? Ne 
zaradi domislic, ki jih povedo, 
saj jih pozabimo že čez pol ure.

Kar je zame v njih bistveno, 
ostaja neizgovorljivo in ne
zavedno.

Mark Rutherford



G O Z D A R S K O  T E K M O V A N J E  ZA POKAL M E N I N E  IN 3 .  M E M O R I A L  M A R K A  P O D K R I Ž N I K A

Merjenje znanja in hitrosti tokrat na poligonu
Z gozdarskim tekmovanjem za 

pokal Menine, ki je bil hkrati tudi 3. 
memorial Marka Podkrižnika, so v 
Gornjem Gradu zaključili s prazno
vanjem občinskega praznika. Pri
kaz dela v gozdu, ki sta ga pripravi
la nazorska enota Zavoda za goz
dove Slovenije in Društvo lastnikov 
gozdov Gornji Grad, je bilo tudi prvo 
izbirno tekmovanje gozdnih de
lavcev za državno prvenstvo v 
Gornji Radgoni. Na njem se je 
pomerilo več kottridesettekmoval- 
cev in tekmovalk ter deset voznik
ov kamionov.

V razkladanju in tovorjenju lesa je 
bil letos najboljši Dejan Moličnik, 
malo manj sreče je imel Ludvik 
Suhovršnik, ki je na tretjem mestu 
pustil Janeza Navodnika. Gozdarji 
so se skusili z motorno žago v ra
zličnih disciplinah. Pri podiranju na

balon je bil najhitrejši Janko 
Podkrižnik (Društvo lastnikov goz
dov Gornji Grad), v kleščenju pa

Janko Mazej (Šoštanj Duseti). V pre
ciznem rezu na podlagi je največ 
točk osvojil Franc Adamič (Slovenj

Gradec), v zaseku in podžagovanju 
Jože Krt (Šoštanj 2) ter kom
biniranem rezu Jože Podvratnik

(Šoštanj Duseti). Seštevek vseh dis
ciplin je dal tudi posamezne zma
govalce. Najboljši sekač v Gornjem

Gradu je postal Janko Mazej (Šoš
tanj Duseti), pred Francem Adam
ičem (Slovenj Gradec), na drugem 
in Antonom Planinškom (Luče Krni
ca) na tretjem mestu. Ekipno so 
največ točk osvojili Šoštanj Duseti, 
pred Društvom lastnikov gozdov in 
Šoštanjem 2.

V delu z motorko so se skusile tudi 
ženske. V vseh disciplinah sta bili 
najboljši Lučki vlcerki Berta Voler na 
prvem in Pavla Voler na drugem 
mestu, tretje je pripadlo Lučki Jel- 
šnik (Vlcerke Menina). Tudi ekipno 
so bile Lučke vlcerke močnejše od 
Vlcerk Menina.

Tekmovalce čaka še drugo izbirno 
tekmovanje, ki bo potekalo avgusta 
v Lučah. To bo odločilo, kdo bo zas
topal nazorsko enoto Zavoda za 
gozdove Slovenije v Gornji Radgoni.

Marija Sukalo

Ena od disciplin na tekmovanju je bila tudi podžagovanje
(foto: Marija Šukalo)

Z D R U Ž E N J E  Š O F E R J E V  IN A V T O M E H A N I K O V  CE L J S K O - Z A S A V S K E  REGIJE

Poklicni vozniki obeležili 40-letni<o delovanja
Na prazničnem srečanju v Sloven

skih Konjicah so člani Združenja šof
erjev in avtomehanikov (ZŠAM) 
Celjsko-zasavske regije 28. junija 
obeležili 40-letnico delovanja ter us
pešnega sodelovanja med združenji 
in Zvezo ZŠAM Slovenije. Predsednik 
regijske organizacije Franc Janžič se 
je tudi ob prisotnosti predstavnikov 
ZŠAM Zgornje Savinjske doline zah
valil vsem združenjem, predsed
nikom, poveljnikom in članstvu za 
plemenito opravljeno delo predvsem 
na preventivi v cestnem prometu.

Zahvali in čestitkam seje pridružil 
sekretar Zveze ZŠAM Slovenije Zlato 
Zaletel, kije menil, daje povezanost 
v regijska združenja in zvezo potreb

na ter koristna, kot najboljše dokazu
jejo prav v eni najbolj aktivnih regi
jskih organizacij, Celjsko-zasavski 
regiji. Vsem združenjem so vročili 
spominske zahvale in plakete, ve
lenjskemu združenju pa so podelili 
prehodni pokal za skupno zmago 
na regijskem tekmovanju poklicnih 
voznikov, kije bilo spomladi v Loči
ci pri Polzeli. Uradnemu dela srečan
ja, namenjenemu tudi šoferskemu 
praznovanju 13. julija, je sledilo 
družabno srečanje, kjer so se kole
gi pogovorili o problemih avto- 
prevozništva, prometne varnosti in 
dogajanju v številnih združenjih v 
regiji.

Jože Miklavc

15. julija praznuje

Jaka Bezovnik 
- Suhoveršnik

2. rojstni dan

Zdi se, da komaj si na svet prijokal, 
pa si že drugo svečko prižgal. 
Lička tvoja krasi naj nasmeh, 
sreča naj sije v tvojih očeh.

Naj te spremlja zdravje in veselje, 
to so naše srčne želje.

Vsi domači

I

Poveljnik ZŠAM Zgornje Savinjske doline Janko Štrucl na povorki ob 
40-letnici ZŠAM Celjsko-zasavske regije pozdravlja goste na 

slavnostnem odru (foto: Jože Miklavc)

T » NAZARJESavinjska cesta 4 
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S R E Č A N J E  O S E M D E S E T L E T N I K O V  N A  L J U B N E M  OB S A V I N J I

Konec junija so se na Ljubnem ob Savinji srečali 
»fantje in dekleta«, ki so na svoja pleča naložili že 
osmi križ. Snidenje v jeseni življenja ob njihovem 
visokem življenjskem jubileju je bilo za trinajst 
udeležencev srečanja kljub letom prijetno in nep
ozabno.

Druženje so ljubenski osemdesetletniki 
pričeli z mašo, ki jo je daroval dekan Martin 
Pušenjak. Prijeten klepet seje nadaljeval ob 
kozarcu rujnega pred cerkvijo. Obujali so 
spomine in se z mislimi sprehodili skozi pre
hojeno življenjsko pot, na kateri je že deset 
starostnikov izgubilo svojega partnerja. Glas 
harmonike je mnoge popeljal v leta, ko so se 
še pogosto zavrteli. Na obletnici si po bese
dah organizatorja snidenja Franca 
Krumpačnika žal niso brusili pet ob plesu, 
temveč le od srca zapeli in tako čas izkoristili 
za večurno zabavo in sprostitev.

Marija Sukalo

, zabava in sprostitev

Ljubenski osemdesetletniki so druženje pričeli z mašo, ki jo je daroval dekan Martin
Pušenjak (foto: EM S)

« v i " .

I - Z B OR C E K  O S N O V N E  S OL E  NAZ ARJE

Mlade pevke nastopile v Slovenski filharmoniji
l-zborček, ki pod mentorstvom Katje 

Gruber že leto dni deluje na Osnovni 
šoli Nazarje, sestavljajo štiri glasbeno 
nadarjena dekleta. V torek, 1. julija, so 
sodelovale na koncertu Slovenskega 
otroškega zbora v veliki dvorani Slov-

sedmih letih delovanja je zbor, ki ga 
sestavljajo mladi pevci od devet do 
15 let, koncertiral po vsej Sloveniji. 
Nadarjeni pevci nadgradijo svoje 
zborovski izkušnje, pevsko znanje in 
glasbeno razgledanost v prepevan

Med trinajstimi skladbami so članice l-zborčka samostojno zapele 
Šuštarski most v priredbi Tadeja Kušarja (foto: Milan Copot)

VSTOPNI NE NI!

enske filharmonije v Ljubljani in s sa
mostojno točko očarale številne pos
lušalce, med njimi tudi celoten 
učiteljski kolektiv OŠ Nazarje.

Slovenski otroški zbor je bil ustav
ljen leta 2002. To je projektni zbor, 
ki se vsako leto zbere na enoteden
skih intenzivnih pevskih vajah in jih 
zaključi z dvema koncertoma. V

ju raznolike ter zanimive zborovske 
glasbe. Med trinajstimi skladbami 
so članice l-zborčka samostojno 
zapele Šuštarski most v priredbi 
Tadeja Kušarja. Poleg Urške Bider, 
Petre Lamprečnik, Klare Praznik in 
Eve Vačovnik, članic l-zborčka, je v 
zboru sodelovala tudi Mojca Cigale.

Alenka Klemše



R AZ ST A VA R O Č N I H  DEL V G O R N J E M  G R A D U

Sodelovanje spodbuja in 
povezuje

Z ogledom ročnih del obiskovalke dobijo tudi kakšno idejo za nov 
izdelek (foto: EM S)

Ob občinskem prazniku občine 
Gornji Grad so svoja ročna dela 
postavili na ogled člani domačega 
društva upokojencev. V avli kul
turnega doma so predstavili veze
nine v različnih tehnikah, klekljano 
čipko ter številne kvačkane in 
pletene uporabne in okrasne pred
mete. Kot gostje 13. razstave ročnih 
del v Gornjem Gradu so svoje izdel
ke pokazale tudi članice okoninske- 
ga društva podeželskih žena Topli
ca in klekljarice iz Črne na Ko
roškem.

Razstavo je predstavila Vika

Venišnik. Pri tem je poudarila, da 
je sodelovanje med sorodnimi 
društvi pomembno, ker se na tak 
način ljudje učijo, spodbujajo in 
povezujejo. Druženje v skupinah, 
kjer ustvarjajo, pa je za človeka v 
tretjem življenjskem obdobju še 
kako pomembno, saj ga to zapos
luje in bogati tertako iztrga osami. 
Venišnikova je prepričana tudi, da 
delo v skupinah poraja medgener
acijsko druženje, spodbuja med- 
sosedsko pomoč in prostovolj
stvo.

Marija Šukalo

Matična kronika za mesec 
junij 2008

ROJSTVA:
Rodilo se je devet deklic in trije 

dečki.
POROKE:
Boštjan Vodenikin Karmen Hostnik 

iz Celja, Aleš Kotnik in Alenka Višnar 
iz Celja, Andrej Rihter iz Gornjega 
Grada in Urška Zagoričnik iz Preser
ja, Rok Zorko in Jana Jelen iz Celja, 
Vida Vrhovnik iz Mozirja in Igor Ujčič 
iz Pirana, Gregor Krajnc in Nuša 
Janeček iz Celja, Dominik Hrovat in 
Suzana Uzar iz Varpolj, Rok Matjaž iz 
Maribora in Maja Kuhta iz Zgornjih 
Hoč, Cveto Starina in Danijela Tetičk
ovič iz Ljubljane, Robi Košir iz Mavčič 
in Titina Zobec iz Blat, Damijan

Lorenčič iz Topolšice in Maja Orešnik 
iz Savine, Jasmin Kazaferovič in 
Monika Gradič iz Trobnega Dola, 
Vinko Drev iz Šoštanja in Simona Trip- 
kovič iz Murske Sobote, Uroš Župerl 
iz Žalca in Kristina Stakne izZgornjih 
Gorč, Jernej Dobelšek in Jasna Fürst 
iz Šoštanja, Aleksander Urankar iz 
Prevoj pri Šentvidu in Sonja Šaponjič 
iz Mozirja.

SMRTI:
Andrej Kolar iz Gornjega Grada, 

Jožefa Tajnšek iz Gornjega Gra-da, 
Marija Piki iz Nove Štifte, Veronika 
Rakun iz Šentjanža, Marija Prodnik 
iz Solčave, Edvard Mavrič iz Lenar
ta pri Gornjem Gradu.

O B Č I N S K O  P R V E N S T V O  ZA POKAL  O B Č I N E  G O R N J I  GR A D

Trening za dejanske 
življenjske situacije

Zadnjo junijsko soboto so na 
športnem igrišču v Bočni domači 
gasilci pripravili občinsko tek
movanje za pokal občine Gornji 
Grad. V znanju in spretnostih se je 
preizkusilo trinajst desetin prosto
voljnih gasilskih društev Nova Štifta, 
Gornji Grad in Bočna.

Najmlajši so se pomerili v vaji 
prenos vode z vedrovko, člani in vet
erani pa so izvedli vajo z motorno 
črpalko in hidrantom. Vse ekipe so 
pokazale veliko raven spretnosti in 
znanja, zato so o zmagovalcu 
odločale stotinke. V Bočni so lahko

najbolj ponosni na pionirje, članice 
B in člane A ter veterane. V Gornjem 
Gradu sodijo med najboljše 
pionirke, mladinci in veterani, v Novi 
Štifti pa člani B.

Tekmovanje si je ogledal tudi 
župan Stanko Ogradi, ki je pohvalil 
pripravljenost tekmovalcev. Po 
njegovem so tovrstna tekmovanja 
dobri treningi za dejanske življen
jske situacije v primeru požara, do
brodošla pa so tudi za druženje, pr
ijateljevanje in spoznavanje med 
seboj.

Marija Šukalo

Najmlajši so se pomerili v prenašanju vode z vedrovko
(foto: Marija Šukalo)

Vaša pošta
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S M U Č A R S K I  S K O K I

Primož Piki v vodstvu celinskega pokala
S tekmovanjem za 22. rudarsko svetilko seje 

v Velenju začela nova sezona celinskega poka
la v smučarskih skokih, kjer reprezentance lovi-. 
jo še dodatno kvoto tekmovalcev za zimsko per
iodo svetovnega pokala. Podobno kot lani je od 
slovenskih orlov sezono najbolje začel Zgornje- 
savinjčan Primož Piki, ki je z zmago na nočni 
tekmi za rudarsko svetilko ter še dvema stop
ničkama na tekmah za pokal Gorenja in Kranja 
že tudi prevzel vodstvo v skupni razvrstitvi celin
skega pokala.

Petindvajsetletni Ljubenčan je znova potrdil 
izredno dobro pripravljenost na začetku sezone 
in da so mu naprave pokrite s plastiko pisane na 
kožo. Za razliko od lani je tokratv Velenju dobil že 
prvo tekmo in rudarsko svetilko, ki mu je še edina 
manjkala v njegovi bogati vitrini.

Popularni Piko je s skokom dolgim 89 metrov 
vodil že po prvi seriji, v drugi pa z daljavo dneva 
odbil vse napade svojih konkurentov in zasluženo 
vknjižil maksimalno število točk. Na tekmi za 
pokal Gorenja pri prvem poizkusu sicer ni bil na
jbolj natančen, je pa ponovno eksplodiral v drugi 
seriji, ko seje iz desetega mesta prebil kar na tretjo 
stopničko. Tretje mesto pa si je priskakal še na 
tretji, zadnji tekmi celinskega pokala v Sloveniji, 
ko sta bila v Kranju od njega boljša le Poljaka Kot 
in Hula.

Še en vzpodbuden začetek za najboljšega

Primož Piki je z zmago na nočni tekmi za 
rudarsko svetilko ter še dvema stopničkama 

na tekmah za pokal Gorenja in Kranja 
prevzel vodstvo v skupni razvrstitvi 

celinskega pokala (foto: Jaka Steblovnik)

ljubenskega orla in njegove navijače, ki so pre
pričani, da se tokrat ne more ponoviti njegova 
lanska slabša zimska sezona. V to verjame tudi 
Primožev reprezentančni trener Matjaž Zupan.

Prepričan je, da je za lanski nenadni padec 
forme kriv predvsem splet neprijetnih 
zdravstvenih okoliščin, ki so Primožu vzele 
preveč moči. »In ker teh bojazni letos ni slutiti, 
naj bo torej to njegova sezona,« je še povedal 
Zupan.

Franjo Pukart

Rezultati: 22. Rudarska svetilka:
1. Piki (Slo) 251,0 točk (89 m, 90,5 m)
2. Hrgota (Slo) 248,0 točk (89 m, 89,0 m)
3. H lava (Češ) 236,5 točk (85 m, 89,5 m)

Pokal Gorenja:
1. Bodmer (Nem) 251,0 točk (89,5 m, 92 m)
2. Šinkovec (Slo) 244,0 točk (87 m, 89 m)
3. Piki (Slo) 243,5 točk (87 m, 89 m)

Pokal Kranja:
1. Kot (Pol) 259,5 točk (110,5 m, 104,5 m)
2. Hula (Po!) 258.6 točk ( 107 m, 107,5 m)
3. Piki (Slo) 255.0 točk (104,5 m, 108 m)

Vrstni red po treh tekmah celinskega pokala:
1. Primož Piki (Slo) 220 točk
2. Pascal Bodmer (Nem) 176 točk
3. Maciej Kot (Pol) 145 točk

K O L E S A R S K I  M A R A T O N  ALPE 2 0 0 8

Heli zadovoljen na drugem mestu

Maratonci so na lastni koži občutili, da 
spada tekma med najbolj zahtevne v 

Sloveniji (foto: Marija Šukalo)

V nedeljo je potekal kolesarski maraton Alpe 
2008 s startom in ciljem v Kamniku. Organizator 
Kolesarsko društvo Alpe je na preizkušnjo priva
bilo skoraj petsto kolesarjev, med katerimi so bili
S---~N
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tako profesionalci kot amaterji. Udeležence je pot 
vodila iz Kamnika do Cerkelj, Preddvora, sledila 
sta vzpona na Jezerski vrh in Pavličevo sedlo, 
spust do Solčave in Gornjega Gradu, zadnji večji 
vzpon na Črnivec ter vožnja do Kamnika, kjer je 
bil tudi cilj maratona.

Kot posebnost proge, ki s svojimi 131 kilom
etrih predstavlja tudi 2.000 metrov višinske ra
zlike, velja omeniti tudi podatek, da trasa 
samega maratona povezuje dve državi, kar 11 
občin ter štiri regije okoli Kamniško-Savinjskih 
Alp. Na startu je udeležencem pozdravne be
sede namenil lanskoletni zmagovalec dirke 
Andrej Marovt Helešič z Ljubnega ob Savinji. 
Tekmovalcem je zaželel, da imajo pred očmi 
celotno progo od trenutka na startu vse do cil
ja ter da svoje moči in ritem razporedijo ena
komerno in premagajo progo.

Letošnji maraton je najbolje »ležal« Mateju 
Staretu iz Perutnine Ptuj, kije za sabo pustil lan
skoletnega zmagovalca Andreja Marovta 
Helešiča (Scott SRAM) in klubskega kolega Ju
reta Kocjana. Heli je bil kljub temu, da je letos 
zasedel drugo mesto, z izidom tekme zelo za
dovoljen. Z dobrim startom je bil večji del poti

vodilni, a mu je na Črnivcu zmanjkalo moči. To 
pa je izkoristil Stare in prevzel vodstvo ter na 
cilj v Kamnik prišel le z nekaj več kot minutno 
prednostjo.

Marija Šukalo

S T R E L S K O  D R U Š T V O  G O R N J I  GR A D

Tekmovanje z 
malokalibrsko 

pištolo
Minulo nedeljo so člani gornjegrajskega strel

skega društva tekmovali z malokalibrsko pištolo 
druiov stoje na razdalji 25 metrov. V Zagradišču 
so se najbolj izkazali Janez Železnik, kije osvojil 
prvo mesto, za njim sta se uvrstila Janez Tevž in 
Stane Mavrič.

Jože Gomboc



R E Č I C A  O B  S A V I N J I

Veseljaki znova prvaki
Na Rečici ob Savinji seje ob koncu preteklega 

meseca končala občinska liga v malem 
nogometu. Prvaki lige so že osmič zapored pos
tali igralci ekipe Veseljaki. Tokrat jim je uspelo 
mesto najboljše ekipe doseči brez poraza, saj so 
dobili vse odigrane tekme.

Najboljši strelec lige je postal njihov član Dejan 
Predovnik. V ligi je sodelovalo devet ekip, za or
ganizacijo so poskrbeli člani ŠD Mladost Rečica.
Za zmagovalci so se uvrstili člani ekipe Amigo 
club, tretje mesto so zasedli člani Mizarstva Po
točnik, za njimi pa so se zvrstili AE Bitenc 
Predkrižnik, Grušovlje, ŠD Gmajna, Veterani Reči
ca, Tax group Zvir in Pobrežje.

Benjamin Kanjir

Veseljakom je uspelo mesto najboljše ekipe 
doseči brez poraza

(foto: Marjan Sevčnikar)
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PROGRAM:

zahvaljujeta vsem za izkazano po
moč.

Franjo Pukart

Prepričljiva zmaga Joplesa
Klub zgornjesavinjskih študentov 

je v sodelovanju s športnim 
društvom Flosar Radmirje organ
iziral tradicionalni, tokrat peti 
malonogometni Memorial mladih 
fantov v spomin naveliko prezgodaj 
preminule prijatelje Luka Grudnika, 
Simona Volovška, Tomaža Supina 
in Dragana Kezmiča.

V radmirskem športnem parku se 
je pomerilo štirinajst ekip, ki so bile 
razdeljene v štiri skupine. Po sis
temu napredovanja dveh v četrtfi
nale in medsebojnimi obračuni so si

s predstavnikoma zmagovalne ekipe Joples
(foto: Jan Zajc)

polfinale zagotovile ekipe Sel-var, 
KMN Ljubno Okr. Jagr, Joples in ŠD 
Gornji Grad. Po dinamični in učink
oviti igri je zmaga na turnirju in Vi

ki so z zanimanjem spremljali 
nogometni spektakel in uživali ob 
izdelanih akcijah ekip in mojstro
vinah posameznikov. Uspešne or-

soka denarna nagrada zasluženo 
pripadla ekipi Joplesa, v kateri ni 
manjkalo nekdanjih in sedanjih rep
rezentantov malega nogometa z 
Delameo, Adrinjekom in Krofličem 
na čelu. Z drugim mestom so se 
morali zadovoljiti Selvarjevci, tretje 
pa je po izrednih obrambah na
jboljšega vratarja turnirja Mekiša 
pripadlo Športnemu društvu Gornji 
Grad.

Dobra organizacija turnirja s stra
ni zgornjesavinjskih študentov je 
privabila na tribune veliko gledalcev,

ganizacije turnirja pa ni brez dobrih 
pokroviteljev, zato se Klub zgornje
savinjskih študentov in ŠD Flosar

TURISTIČNO DRUŠTVO 
PODVOLOVLJEK

PRIREJA

TRADICIONALNO
VESELICO,

Ob 17. uri:
Pričetek  P 'd lo le č k ih  iger.

Prijava ek ip  (dva moška, d ve  ženski) 
na te l. št. 0 4 1 /9 0 4 -5 2 7  Branko.

M e d  igrami b o d o  nastopili harm onikaši 
te r  d o m a č  ansam bel N im am  Pojma.

Ob 20. uit
Pričetek veselice z ansam blom  V IHARNIK



Utrinek spominov na 
g. Edija Mavriča -  Savinjčana

kateri so bili izpeljani iz stiliziranih -Spoštovani! Včasih, kot tokrat, ob 
novici krute usodeki si jo človek ne 
zna, ne zmore razložiti, da se tako 
zgodi, dobi človek pravi cmok v grlo
-  od žalosti in prizadetosti... In ostane 
le še, kot tu povem, utrinek lepih 
spominov -  kot npr.:

Pred trinajstimi leti (1995.), koje 
spoštovani publicist, novinarg. Edi Ma
vrič -  Savinjčan, v uredništvu Savinj
skih novic Nazarje, kjer je deloval kot 
novinar, urejeval tudi njeno prilogo, tj. 
"Rojenice"..., tedaj meje povabil, da 
sem sodeloval s svojimi likovno-literar- 
nimi deli v Rojenici (s 16 likovnimi deli
-  s cvetlično motiviko in dvema pesmi
ma). Se ve, da sem ponujeno z odprti
ma rokama in veseljem sprejel. Ker je 
ta priloga bila v bistvu literarna, sem 
ob sprejeti ponudbi za slike, rekel, da 
bodo le za popestritev. Gospod Edi pa 
je takoj dodal: "Še več. Bodo tudi liko
vna obogatitev"... In tako je obojestran
sko zadovoljstvo, (pa najbrž tudi bral
stva), postoril. Tedaj sem pobliže, 
neposredno spoznal in začutil njegovo 
duhovno veličino... Tankočutnost... Pa 
nenazadnje tudi potrebno pozitivno 
kritičnost..., s katero ni štedil.

O mojih likovnih stvaritvah (kot lju
biteljstvo), je g. Edi Mavrič -  Savinj
čan kot novinar pisal članka, tj. ses
tavka v Savinjske novice Nazarje, 
(9.8.1996. in 3.12.2004. leta, katere 
sem namenil za lačne otroke.

Moj dom pa je g. Edi Mavrič -  Sa
vinjčan kot novinarobiskal 2002. leta 
v poletju. Tedaj, koje moja žena bila 
kot bralka Savinjskih novic Nazarje, 
izžrebana v tedanji akciji tega časopi
sa z naslovom "Povabilo za klepet ob 
kavi". Toje bil njegov prvi in žal zadnji 
obisk pri nas. Z njim pri nas na obisku 
tedaj je bil tudi fotoreporter Savinjskih 
novic Nazarje, g. Ciril Sem.

Namreč tedaj, koje moja žena bila 
z omenjenima gostoma, g. Edijem 
Mavričem -  Savinjčanom in fotore
porterjem g. Cirilom Semom, na 
klepetu ob kavici, za kar sta pač priš
la. Izbrali so si prijetno senco -  hlad 
pod našo brajdo ob hiši...

Tedaj sem jaz, da tako rečem, iz 
notranjosti začutil potrebo, da nekaj 
postorim, da njun obisk polepšam. 
Popestrim. Ovekovečim... In sem vta 
namen hipoma dobil idejo in tako 
postoril. Da sem od brajde, (kjer sta 
bila gosta) in dalje vse okrog naše 
hiše naredil preprosto razstavo, tj. 
postavil nad 100 svojih slik, velikosti 
1 metra,zvsebinocvetličnih motivov,
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velikih srčkov... Vse je bilo uokvirjeno 
in pod steklom. Slike sem postavil na 
tlakovano pot okrog hiše in jih prislo
nil na fasadno steno.

Koje publicist, novinar, spoštovani 
g. Edi Mavrič -  Savinjčan, skupaj s 
fotoreporterjem, g. Cirilom Semom, 
zaključeval klepet ob kavi, z mojo 
ženo, v hladu pod brajdo ob hiši, sem 
tudi jaz končal tisto likovno postavitev 
in sejim pridružil. Ter gostoma g. Ediju 
in g. Cirilu, razodel... da sem njima v 
popestritev, pozornost in v čast, 
pripravil to -  priložnostno lik. razsta
vo, na prostem, s svojimi likovnimi 
sivaritvami. Njima v poklon. Da si jo 
lahko, izvolita, ogledati. Seveda, da 
sta to sprejela in z navdušenjem vse 
ogledala. (Med ogledovanjemje pub
licist, novinar g. Edi Mavrič -  Sa-vin- 
jčan, ves navdušen, nekajkrat dejal: 
"Ne, kaj takšnega, v svoji novinarski 
dolgoletni dobi pa še spet nisem 
doživel -  med delovnimi obiski"... G. 
Ciril Sem pa kot fotoreporter, ni hotel 
zamuditi prilike in je naredil tam šte
vilne fotografske posnetke in neka
jkrat dejal: "Zanimivo"...

Gosta, publicista, novinarja g. Edi
ja Mavriča -  Savinjčana, je še pose
bej prevzelo to, da je bil tudi garažni 
prostor (za avto), domala v celoti 
obložen z mojo slikarijo... In prav zato 
je dal prispevku, sestavku, o tem 
obisku ori nas, v Savinjskih novicah 
Nazarje, naslov: "Likovna galerija v 
garaži", (obj. 19.7.2002).

In pred odhodom od naše hiše, je 
spoštovani publicist, novninar, g. Edi 
Mavrič -  Savinjčan, znan z ustvarjen
im plodnim literarnim zakladom -  
knjig, še poln načrtov, planov, nalog 
..., a seje ob šibkem trenutku njegovo 
življenje zlomilo -  kot nežna, krhka 
bilka. In predenje odšel,je rekel: "Bilo 
je lepo. Videti mnogo. Vaša zapušči
na bo zajetna... "Na kar sem dejal, da 
je na takšne stvari še prezgodaj mis
liti. Na kar je še rekel: "O, pač!"

Nekako pred meseci dni, ko sva se 
z g. Edijem Mavričem -  Savinj
čanom, na poti zadnjič srečala, mije 
dejal: "Za vašo novo malarijo si bom 
še moral vzeti čas... Se dobimo". Še 
preden je prišel na ta napovedani 
obisk, seje zanj ustavil čas. Za ved
no. Prehitela ga je in vzela -  večnost.

In danes spoštovanega publicista, 
novinarja, g. Edija Mavriča -  Savinj
čana ni več med nami, fizično. 
Duhovno, s svojimi deli kot publicist

-  pisatelj in novinar, pa bo ohranjen 
(v svojih delih bo živel naprej z nami!). 
Pa z ideali. Vzorom. Človeškostjo. In 
še mnogočem lepem, spoštovanja 
vrednem...

Hvala mu za vse in naj mu bo več
na slava.

Uredništvu -  kolektivu Savinjskih 
novic, katerih delovni članje bil g. Edi 
Mavrič -  Savinjčan, iskreno sožalje in 
vsem sorodnikom.

Vlado Parežnik 
Levstikova 9 

Mozirje

Č R N A  K R O N I K A

•  NESREČA ZARADI NEPRIMERNE HITROSTI
Ljubija: 4. julija je prišlo do prometne nesreče v Ljubiji z udeležbo dveh 

osebnih vozil. Vzrok prometne nesreče je bila neprimerna hitrosti vozni
ka osebnega vozila. Ena oseba je utrpela lahko telesno poškodbo.

•  HUJE POŠKODOVAN MOTORIST
Kokarje: 5. julija seje v Kokarjah zgodila prometna nesreča, v kateri je 

bil udeležen voznik motornega kolesa. Ugotovljeno je bilo, daje voznik 
motornega kolesa zaradi neprimerne hitrosti padel po vozišču, pri tem 
pa seje huje telesno poškodoval.

•  NAPADEN IN OKRADEN
Dobletina: 6. julija petminutčez polnočje bil dežurni na Policijski postaji 

Mozirje s strani oškodovanca obveščen, da sta ga znani osebi v Dobleti- 
ni napadli in mu pri tem odvzeli denarnico, v kateri je imel 250 evrov. Pri 
tem je oškodovanec utrpel tudi lahko telesno poškodbo.

Tako hitro in nenadoma 
seje končala njegova pot.
Sprejeti smo morali bolečino smrti, 
katero nosimo v naših srcih.

V SPOMIN

9. julija je minilo eno leto, odkar nas je zapustil

Janez Kolenc
(1983-2007) 

iz Gornjega Grada

Vsi njegovi
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ROPOTAR Ivan s.p. ŠEMPETER v Savinjski dolin i



Kje je  pevec zdaj vesel, 
ki je  to prepeval, 
da bi še enkrat zapel, 
kratek čas nam delal. 
Hitro, hitro mine čas, 
ah, ne bo ga več pri nas.

(Ljudska)

ZAHVALA

Tiho nas je zapustil

Edi MAVRIČ
iz Lenarta p ri G ornjem  Gradu 

(11.8.1961- 28.6.2008)

Iz srca se zahvaljujemo vsem, ki ste ga spoštljivo pospremili na njegovi 
poti v prerani grob, mu darovali sveče, cvetje in za svete maše. Hvala za 
ganljivo opravljene pogrebne svečanosti.
Prisrčna hvala vsem, ki ste v teh težkih trenutkih sočustvovali z našo 
bolečino, nam kakorkoli pomagali ter namenih besede tolažbe in sožalja. 
S hvaležnostjo se zahvaljujemo vam, ki ste mu v trenutkih osebne stiske 
namenili besedo vzpodbude in podali roko opore.

Vsi njegovi

V SPOMIN

Janezu
(21.11.1983 -  9  7 .2007)

Mineva leto dni,
odkar te v moji bližini več ni.
V mojem srcu še živiš, 
vse moje misli so s teboj.
Povsod te iščejo oči 
zaman te iščejo dlani.
V mislih nate ležem spat
in s tabo v mislih se zbudim.
Slišim te, čeprav ne govoriš, 
vidim te, čeprav pred m ano ne stojiš, 
čutim te, čeprav si daleč stran, 
sanjam te ponoči in tudi ko je dan. 
Odšel si tiho brez slovesa, 
zdaj spiš med zvezdami in čakaš me. 
Za vso ljubezen sem ti hvaležna iz srca.

Z najlepšim spominom nate 
Tvoja Nika

9 +

Bolezen in trpljenje si prestala, 
v grobu zdaj boš mirno spala, 
odšla si tja, kjer ni gorja, 
kjer upanja ti večno da.

ZAHVALA

ob smrti

Angele ZAČNIK
(10 .5 .1930  -  19 .6 .2008)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, sveče in svete maše ter za vso pomoč. Zah
vala pevcem, gospodu župniku Martinu Pušenjaku in ge. Silvi za govor.

Žalujoči vsi njeni

M O RAN A POGREBNA SLUŽBA, CVETLIČARNA
A l e k s a n d e r  S t e b l o v n i k  s .p .  P a r iž l je  11 c  B r a s l o v č e

Telefon: 7000-640
Bolečino je  možno skriti 
in tudi solze zatajiti, 
a tebe nihče ne more vrniti.

V SPOMIN

14. julija minevata dve leti, odkar nas je zapustil naš dragi

Frenk SLAPNIK
Hvala vsem, ki se ga spominjate.

Vsi njegovi



R azsipnež
Lej jo, ribo!

Težka od lo č itev
Mož ženo kar naprej prese

neča. “Dragi, že drugič v  dveh 
letih me pelješ v restavracijo. 
Pravi razsipneš postajaš. Ali 
ne bi raje ostala doma in na
ma skuham večerjo?”

“Ne, želim, da mi v spominu 
ostane, kakšnega okusa je 
prava hrana.”

Hugo M ušnik

R ešitev  je  blizu
Zofka dobi od zdravnika, 

kar je želela. “Upam, da bodo 
uspavalne tablete delovale. 
Leta že nisem pošteno spala.”

“Nikar jih ne vzemite več kot 
dve naenkrat.”

“Saj niso zame, ampak za 
sosedovega psa, ki vsako noč 
tuli in renči brez razloga.”

Tako se  je od ločil
“Kaj hočeš povedati s tem, 

da ne zaupaš bankam ?” 
vpraša Tina Tinča.

“Ne dam denarja v banko, 
pa če me bo konec. Tam  mi 
bodo samo nabili stroške, 
izgubo bom imel pa še zaradi 
inflacije.”

“Ti imaš vendar samo 54 
evrov!"

Blenda Tavrl

Janez postavi sosedu pra
staro poletno vp rašanje : 
“Kam greš pa letos na do
pust?”

“Nisem se še odločil, ali 
bom šel na Mallorco ali na 
Ibizo...”

“Ko boš vedel, me predstavi 
oni drugi. Tudi jaz bi kdaj šel 
na kakšno lepotico, ki te 
obkrožajo."

M alo se  je  zadržal
“Si slišal?” Bepo potegne 

Šimna v pogovor. “Helešič je 
bil na alpskem maratonu dru
gi. Lani prvi, letos drugi, le ka
ko mu to uspeva?”

“Letos so ga sponzorji pro
sili, da naj ne bo spet prvi, 
zato je med tekmo kolegom 
kolesarjem v svoji delavnici 
na Ljubnem popravljal kole
sa."

N ekateri so prav naveli
čani nacionalne televizije, 
ker kar naprej ponavljajo  
stare oddaje.

Nekaterih je  pa teh pona
vljanj prav strah, saj se bo
jijo , da bodo septem bra na 
te leviziji p redvaja li rezu lta
te  prejšnjih  volitev.

r
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Cvetke äkoprfm

NOVA POZICIJA NOVEGA POLOŽAJA
Benjamin Kanjir, hišnik mozirske športne dvorane: »Od kar imam 

spet redno službo, se mi pa res lepo godi. Malo bom še posedel na 
tem mojem novem stolčku, potem pa bom še malo premislil, kako 
bom sestopil, da si kaj ne zlomim. Če že skrbim za športno dvorano, 
še ne pomeni, da sem športnik.«

OD FRANKFURTA DO M OZIRJA JE DOLGO POLJE
David Verbuč, diplomirani profesor glasbe: »Bolj gorkih ljudi na 

svetu ni od teh iz Frankfurta, ki so mi zamudili z dostavo cedejev pos
netkov etno glasbe na predstavitev projekta Gorših ljudi na svetu ni. 
Bomo pa kar demo posnetke na kaseti poslušali, samo da najdem 
navodila, kje se kaj sproži, da ne bom po pomoti kaj izbrisal. Imam 
namreč samo še ta original, ops!«

(foto: JM)

PRAVILA IGRE SO JASNA
Marko Krajner, član stranke Zares, nekdanji Asovec: »Ne, to ni 

noben AS, niti joker, ampak rumeni karton, in če me ne boste jemali 
resno, vam bom ZARES pokazal še rdečega, saj med igro ne veljajo 
prestopi v druge ekipe. Vsaj pri nogometu ne.«



Portal Saviofsko dolina

MINI SLOVARČEK:

RIESMAN- ameriški sociolog- David 
MIKELN- slovenski pisatelj, publicist- Miloš 
ARP- nemško- francoski kipar- Hans 
ADAMI- italijanski pisatelj- Giuseppe

S T O W
Lovska družina Rečica ob Savinji vabi na 
SREČANJE, 20. julija 2008, s pričetkom 

ob 10. uri pri lovski koči na Stonu. 
Bogat srečelov, tekmovanje v vlečenju 
vrvi, malemu nogometu in streljanju z 

zračno puško - nagrada odojek. 2a 
jedačo in pijačo je poskrbljeno.

KUPON za brezplačni m ali oglas do 10 besed v 2 9 . številki SN

ime in priimek_________________________________________
N A RO Č. ŠT.

naslov rrm

Upravni odbor LD Rečica ob Savinji



Napovednik dogodkov

• Sobota (12. julij), ob 10.00. Pred Upravnim centrom Mozirje

Start kolesarskega vzpona na Golte________________

• Nedelja (13. julij), ob 19.30. Dvorana Glasbene šole Nazarje

Večer muzikalov (vstop prost)_____________________

• Torek (15. julij), ob 8.00. Sejmišče v Mozirju

Sejem suhe robe, tekstila, bižuterije..._____________

• Četrtek (17. julij), ob 20.30. Turistična kmetija Gradišnik, Solčava

Večer s citrami

ŽIVALI -  PRODAM
Prodam 8 mesecev brejo telico, sr., tel. 
03/584-15-50^
Prodam kunce za zakol ali nadaljnjo 
rejo; gsm 031/331-418 ali 031/331- 
416.
Prodam brejo telico simentalko ter 
kobilo žrebico in traktor štore 404- 
super; gsm 041 /318-442.
Prodam pujske, težke 25 kg; tel. 588- 
55-70 ali gsm 031/868-931. 
Prodam 1 teden starega telička -  sive
ga; gsm 041/881-409.
Prodam bikca in teličko pasme limuz
in, stara 7 dni; gsm 051/423-440. 
Prodam teden dni starega bikca si- 
mentalca; gsm 041/783-489. 
Prodam mladiče vietnamske svinje -  
črne barve; gsm 070/813-521. 
Prodam telico simentalko, brejo 7 
mesecev; gsm 041/324-377. 

Prodam bikca simentalca, težkega 
cca 110 kg; tel. 583-24-70.
Prodam telički ciki, stari tri in štiri 
mesece; gsm 041/830-403.

DRUGO -  PRODAM
Prodam ajdo -  primerno za setev; 
gsm 041/783-572.
Prodam krmilni krompir; tel. 04/252- 
26-37.
Prodam smrekove deske, deb. 2,5 
cm, suhe, mizarske kvalitete; gsm 
031/331-418 ali 031/331-416.

Zelo ugodno prodam 2 nova jogija 90 
X 200 in brako prikolico (ohranjeno);

gsm 041/868-553.
Ugodno prodam rolerje, št. 41, črne, 
(25 eur); gsm 041/582-358. 
Prodam deske za streho (zračni 
most) in deske za palete (20 mm); 
gsm 041/942-169. 
Prodamtraktortv420 s kabino in fre- 
zo;gsm 031/393-365.
Prodam hitri priključek za traktor; tel. 
583-16-58.
Prodam radio cd + cd izmenjevalnik 
za 7 cd-jev, (40 eur) in ž. motor, hlače, 
usnjene, (40 eur); gsm 041 /318-644.

ŽIVALI -  KUPIM
Kupim kravo in telico za zakol; gsm 
031/533-745.

ŽIVALI -  MENJAM
Telico limuzin, težko cca 450 kg, za
menjam za brejo kravo simentalko; 
gsm 031/774-520 ali 588-59-38.

DRUGO-KUPIM
Kupim nakladalko sip 16 m3; gsm 
041/293-017.
Kupim greben za kosilnico bucher 
135 cm; gsm 031/396-640.
Kupim greben za kosilnico bes 127 ali 
celo kosilnico, dobro ohranjeno; gsm 
041/783-489.

NEPREMIČNINE
Mozirje v centru -  odlična lokacija -  
oddam lokal; gsm 041/650-151.

ŽIVALI IŠČEJO DOM

Muc SHORTY
Razglisten, cepljen, negativen na mačjo 
levkozo, mačji aids in mikrosporijo... 3,5- 
mesečni bel muc išče dom, kjer bo živel 
kot izključno notranji muc. Je gluh, kar ga 
ne ovira niti obremenjuje. Ima tudi 
nekoliko prirojeno krajši repek, po njem je 
dobil svoje začasno ime. Shorty se 
nahaja v Velenju, oddaja se preko 
društvene pogodbe.

Več informacij na: 041/426-562 
(Metani), 031/370-798 (Andreja) ali 
toowildcat@hotmail.com

MORDA STE ISKALI PRAV TO

STEKLARSTVO TAMŠE, MOZIRJE
Izdelava termopan stekla, okvirjanje slik, vitražna stekla, peskanje 

stekla, suho cvetje v steklu, vse vrste zasteklitev, tesnjenje in prede
lava starih okenskih kril, fuzija taljenja stekla. www.steklarstvo- 
tamse.com; gsm 031/305-532, faks: 03/839-54-64.

Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p., Savinjska cesta 12,3330 Mozirje. 
KMETJE, GOZDARJI

Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni. 
BRLEČ, tel. 041/606-376.

Brleč Jakob s.p. -  Avtoprevozništvo, storitve z gradbeno mehanizacijo, splošna 
gradbena dela, Nožice, Pionirska ulica 25,1235 Radomlje.
M ONTAŽA SATELITSKIH SISTEM OV - POP TV  
IN A  KANAL

Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A - pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelitskih 
sistemov. Prašnikar s.p„ tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav na 
terenu, Spodnje Kraše 30,3341 Šmartno ob Dreti.
STEKLARSTVO BENDA

Izdelava termoban stekla, velika izbira stekla, izdelava namiznih 
plošč, brušenje, vrtanje, fazatiranje, ogledala, okvirjanje slik, montaža 
itd. Izdelava in montaža PVC oken, senčil, žaluzij, rolet itd. Tel. 03/839- 
45-10, Gsm 031/302-121.

BENGLAS, d.o.o., Loke 33 ,3330 Mozirje.
NEPREM IČNINSKA PISARNA V MOZIRJU VAM 
NUDI STORITVE

Posredovanje pri prodaji, nakupu in najemu, priprava pogodb in iz
vedba postopkov, cenitve in vpis nepremičnin v zemljiško knjigo.

BREMIS D.O.O., Posredovanje pri prometu nepremičnin, Cesta Františka Foita 2, 
Velenje, PE Mozirje, Na trgu 51, Mozirje; Gsm: 051/307-035 ali tel.: 839-56-50. 
PRODAJA KOKOŠI

nesnice -  grahaste, rjave in črne ter bele piščance za zakol proda
mo. Nakup 10 kom. -  petelin brezplačno. Tel. 03/547-20-70, gsm 041/ 
763-800.

Kmetija Winter, Lopata 55, Celje.
KERAMIČARSTVO

Iščete ustrezno rešitev in kvalitetnega izvajalca? Pokličite gsm 041 / 
483-692 ali tel. 03/838-81-33 ali pišite na artus@email.si.

A. Artus, Alojz Fužir, s.p., Varpolje 14,3332 Rečica ob Savinji.
IZKOPI Z MINI BAGROM

Če potrebujete izkope z mini bagrom za kanalizacijo, vodovod, 
plinovod ali urejanje dvorišč.... pokličite na gsm 041/799-314.

Mali gradbenik, Oto Artelj s.p., Ljubija 122,3330 Mozirje. 
SVETOVALKA ZA ZDRAVO PREHRANO

Imate indeks telesne mase nad 25? Veliko tvegate! Z mojo pomočjo 
vam bo uspelo izgubiti kg in vzdrževati nižjo težo: 031/642-353.

Marija Jurak Trogar s.p., Radegunda 57 ,3330 Mozirje.
VSE VRSTE IZKOPOV

za novogradnje, ceste, dvorišča, rušenje objektov in odvoz ruševin, 
izgradnja greznih jam, izposoja kompresorja. Gsm 041/631-395.

TGM Janžovnik Aleš s.p., Zavodice 1,3331 Nazarje.
PRODAJA, SERVIS KOLES

Kolesa GT in SPECIALIZED, inovativni in tehnično dovršeni znamki 
koles od 250,00 eur dalje. Na zalogi gorska, mladinska in otroška kole
sa. Gsm 040/431-591 -Filip.

PROCES-PDF d.o.o., Brezje 9d, Mozirje.

Naročniki Savinjskih novic 
imajo 15% PO PUST  

pri objavah zahval in čestitk!



O S N O V N A  ŠOL A NAZARJE

Na potep v Kekcev svet
Pred nami so dolge in vroče počitnice, za nami prelepi šolski dnevi. Učen

ci od 1. do 3, razreda OŠ Nazarje in podružnične šole Šmartno smo jih zak
ljučili s čudovitim popotovanjem po Kekčevem svetu. Obiskali smo Kekca in 
Brinclja, pregnali Bedanca in pri botri Pehti pojedli kruh za korajžo. Ogledali 
smo si tudi skakalnico v Planici in se povzpeli nanjo. Naj vas tudi v počitni
ških dneh spremljata dobra volja in zlati smeh.

Učiteljice OŠ Nazarje in POŠ Šmartno ob Dreti

Kekčeva dežela
Imeli smo se lepo. Srečali smo Bedanca, 

ki je ujel učiteljico iz Šmartnega. Pozi
mi Bedanec živi visoko v gorah, 

spomladi se po snegu spušča v 
dolino. Letos je skopal veliko 

lukenj, da bi vanje padle živa
li. Videli smo tudi Pehto, ki 

nam je dala kruh. Pri njej 
smo pili zeliščni čaj. V 
Kekčevi hiši smo izvedeli 
za veliko skrivnost. Gospe 
Branki je Pehta povedala 
recept za čaj za poslu
šanje. S Kekcem smo za
peli pesem. Brinclju smo 
hoteli skuhati polento.

Taša Praznik, 2. r

V Kekčevi deželi
Bili smo v Kekčevi deželi. Tja smo 

se peljali z avtobusom. Ko smo pris
peli v Kranjsko Goro, smo se najedli. Potem 

smo se z Bedanc-busom peljali do Kekčeve

Po skrivnem rovu smo prišli do Kekca

dežele. Ves čas smo morali hoditi po 
levih poteh. Naša učiteljica je šla 
naprej in seje ujela v past. Na srečo 
smo jo rešil. Za skalo se je skrival 
stric Bedanec. Hotel je priti bližje, a 
smo začeli oponašati sovo. Be
danec seje prestrašil in zbežal. Pot 
smo nadaljevali do lesene hiške.

Poklicali smo Brinclja. Ta nam je 
spustil dvižni most, da smo se lahko 
povzpeli v njegovo hiško in se na 
drugi strani spustili po toboganu. Po 
skrivnem rovu smo prišli do Kekca. 
Povedal nam je skrivnost. Šli smo 
tudi na grob Volkca in v Pehtino hišo.

Adam Brunet, 3. r

Alji
m A za 8. rojstni dan

m r  1 Poljubček na vsako Hran, prejmi la rojitnl dan,
j k  j srček naš pa šel), da bi bila idrava, velela In srečna

T r  % vic svoje dni.

dedi, babi, Aljaž in Jaka

V R T E C  L J U B N O

Izlet v Robanov kot
Na prvi poletni dan v soboto, 21. junija, je Vrtec 

Ljubno organiziral izlet v Robanov kot. Pot nas je 
vodila po prečudoviti gozdni poti do planinske 
koče, kjer smo si odpočili, podelili nagrade vsem 
pohodnikom in se okrepčali v čudovitem okolju 
pod Ojslrico. Izlet smo zaključili s skupno fotograf 
ijo in se polni lepih vtisov vrnili do avtobusa. 

Strokovne delavke Andreja, Tončka in Mateja

O d p o čili smo se v ču do vitem  okolju  pod 
O js tr ic o
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NLB Leasing d.o.o. Ljubljana 
Poslovalnica Velenje 
Rudarska cesta 3 
3320 Velenje 
03 89 95 313 N LB®  Leasing

/ (Heüuts VrthuxOs
Hotel Breza****

5  d n i /  4  n o t i  že  z a  1 9 S ,3 0 €
Wellness Hotel Sotelia****

5  d n i/ 4  n o t i  že  z a  2 7 8  €
(cene veljajo p o  osebi, m ed tednom do 31.08.2008)

Paket vključuje: 4x polpenzion, kopanje, telovadba za dobro jutro. 
V Wellness Hotelu Sotelia še dodatno: vrednostni bon za 20 € 
v Wellness centru Spa Armonia, izlet s cestnim vlakom, večerja 

Dobrote kozjanske kuhinje, dnevno sveže sadje v sobi,...

T erm e O l i m i  a

Napolnite telo s adrenalinom na vrtoglavih 
toboganih Aqualune

Pričakujejo vas: kamikaze, pletenice, vodne drče, 
sprostitveni bazen, največji valovalni bazen, igrišče 

za odbojko na mivki...

NOVO, NORO 
IN NEPOZABNO 
AQUA JUNGLE

OTROK D 0 12. LETA
GRATIS

(pri bivanju z dvema odraslima oseba

Te rm e  O lim ia  d.d., Zdraviliška cesta 24, Sl -  3254 Podčetrtek 
T 03 82978 36, info(rì>terme olimia.com, w w w .te rm e -o lim ia .c o m
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